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Ko razvijamo zdravo ekologijo, moramo poskrbeti najprej za
notranjo neonesna�enost

Ko grem mimo zbiralnice loèenih frakcij, ko
v naravi zagledam divje odlagališèe, od-
prem oèi in ušesa. V svojem �ivljenju sem se
oèistila smeti, zdaj moram skrbeti za mnoge
druge obèane, ki še vedno ne vedo, kako se
loèujejo odpadki, in kako jih je potrebno
pravilno odlo�iti. Zbiralnice so nasmetene z
odslu�enimi predmeti; s starimi gumami in
napravami, pohištvom, zarjavelim �elezom,
papirjem, biološkimi odpadki, razliènimi
gnilimi stvarmi, lesom, tekstilom, pleve-
lom. Ko se sooèim s takim prizorom, pomis-
lim, da je rešitev v globi: kaznovati reve�a in
bogatega.
Kaj ti ljudje ne èutijo z naravo? Kaj je v njih,
kar dopušèa malomarno odlaganje smeti?
So to stiske, ki ka�ejo toliko znamenj, ne da
bi se jim odzvali s skrbjo? Kaj razmišljajo,
ko tako neodgovorno ravnajo, pa èetudi gre
za smeti? Tak brezdušni naèin ravnanja s
stvarmi morda ka�e na jezo in bes. Ljudje, ki
tako onesna�ujejo, so morda jezni na dru�-
bo. Morda so besni na stvari, ki so jim neha-
le slu�iti. Krutost v ljudeh se poka�e ob pog-
ledu na nepravilno odlo�ene stvari, ki naj-
prej neèemu slu�ijo in si brez njih sploh ne
predstavljajo �ivljenja, potem pa, ko jim ne
slu�ijo veè, jih grdo zavr�ejo. Nekateri tako
poènejo tudi s svojim �ivljenjem in v odnosu
do drugih ljudi. To ka�e na nezrelost in me
spominja na dejanja in igre puele in puere
(punèk in fantkov v peskovniku), ki se jih
nekateri gredo v odnosih do ljudi, narave in
�ivali. Zakaj? Ker so redki pripravljeni vra-
èati. Najla�je je vzeti, vreèi proè in oditi.
Èe �elimo razumeti povezanost s stvarmi
sveta, moram prepoznati to jezo. Kajti ljud-
je, ki onesna�ujejo naš planet, na neki ravni
to poènejo namesto nas. Vpleteni smo v nji-
hove izbruhe.
Zakaj se zdi, da je naša kultura tako jezna na
stvari? Zakaj bruhamo svoje frustracije prav
na tiste stvari, ki bi lahko spremenile naše
mesto in zbiralnice loèenih frakcij v prijetno
in udobno domovanje?
Stare zgradbe nas spominjajo na pretekla
�ivljenja, ki jih nismo �iveli. S smetmi pa ni

Poskrbimo za naravo, ne onesna�ujmo je!

tako. S tem, ko smeti zavr�emo, zanemari-
mo ter pozabimo �elezni predmet v naravi,
gozdu, travniku, dvorišèu. Te smeti - te prièe
preteklosti dobesedno iz�arevajo nas same -
iz�arevajo dušo èloveka.
S tem, ko odvr�emo smeti, mislimo, da smo
odrešeni in za nas je dokonèno opravljeno.
Pa ni tako, drugaèe povedano, ne umirajo
naše smeti, umiramo tudi mi, naši otroci, na-
ši potomci. Odpadki, ki smetijo naše mesto
in pode�elje, ne morejo prelisièiti naše smr-
ti. Po eni strani hoèemo lepo mesto in pode-
�elje, noèemo, da bi stvari umirale, in potem
smo jezni nanje, èe umrejo - èe ne delujejo
veè. Ker smo jezni, jim po drugi strani ne
privošèimo spodobnega pogreba. Pa vendar
nas njihova navzoènost dejansko in neiz-
be�no opominja tudi na našo razpadanje.
Smo zato do smeti tako brezbri�ni? Naše
smeti so spomenik z domišljijo, ki jo zane-
marjamo.
Pogled na razmetano zbiralnico loèenih fra-

cij v meni zbudi potrebo ne samo po negi
zbiralnic loèenih frakcij, temveè tudi po ne-
gi duše tistih ljudi, ki nepravilno odlagajo.
Njihova bolezen je videti èloveška, kajti nji-
hovo trpljenje mnogi, ki ljubimo �ivljenje,
vzamemo nase. Naši odpadki postajajo tako
tesnobni, da jih ne moremo veè niti zakopa-
ti, ali pa se nam zdi, kot da vsak teden vstaja-
jo od mrtvih. Èedalje bolj zastrupljajo nas,
naše mesto in svet. Radi smo povezani z le-
poto, obliko in s spominom na urejeno zbi-
ralnico loèenih frakcij. Naše zbiralnice naj
bi bile urejene. Neurejene zbiralnice in divja
odlagališèa ka�ejo na notranjo onesna�e-
nost duše packastih ljudi, urejene pa so od-
raz ljudi, ki smeti odlagajo s srcem in takšni
ljudje zagotovo negujejo prostor in imajo
obèutek do zavr�enih stvari in soèloveka, ki
ka�e na neskonèno globino èloveka in dru�-
be ter obliko identitete posameznika do eko-
logije.

Majda Murko

Ko pri�gejo bo�iène se luèi, vsak v srcu si nekaj za�eli.
Naj bo�iè bo prijazen, naj bodo prijazni v njem ljudje,
naj misli bodo iskrene in veselo bo srce.
Odbije polnoè in leto mine.
Podarja izkušnje, uspehe, spomine.
Odbije polnoè, poti so odprte, zaupne za �elje in nove naèrte!
Vesel bo�iè in sreèno 2009!

�upan Franc Kekec
Obèinski svet
Obèinska uprava
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Luè veselja naj razsvetli temno noè!

Z vsakim adventom zaèenjamo novo cerkveno leto, novo »leto bo�jega usmiljenja«
(Lk4,19). Kot zemeljski potniki smo na cesti �ivljenja dospeli do novega odseka poti
k polnemu uresnièenju tega, kar se je s Kristusovo smrtjo in vstajenjem �e zaèelo.
V sv. bogoslu�ju vsako leto znova zaèenjamo s tistim, kar smo obhajali �e prejšnja
leta. V svojem èloveškem �ivljenju sploh in posebej še v svojem kršèanskem �ivljen-
ju moramo vedno znova zaèenjati. Kljub vsej dobri volji ni tako, da bi bilo �e v enem
samem trenutku vse urejeno in dovršeno. Kolikokrat se nam zgodi, da kljub odloèit-
vam, za katere smo bili preprièani, da so dokonène, v �ivljenju odpovemo in se ne
izka�emo za junaka. In moramo spet zaèeti od kraja. A ne omagamo. Spet zadoni v
naših ušesih in srcih beseda od zgoraj: »Ura je �e, da od spanja vstanemo.« Kajti zdaj
je naše zvelièanje bli�e kot tedaj, ko smo vero sprejeli. Noè se je pomaknila in dan se
pribli�al. Odlo�imo torej dela teme in si nadenimo oro�je svetlobe (Rimlj 13,11.12).
Jezus v evangeliju ni zaman uporabljal podobe, ki so vzete iz poljedelstva, ko je hotel
pokazati, kako se za naš napredek zahtevata postopna, vedno znova zaèeta rast in
zorenje.
Kaj je pravzaprav advent? Ta latinska beseda pomeni dobesedno prihod. Obstoji
dvojni Gospodov prihod. Prvikrat je prišel v naši slabotni, krhki naravi, podvr�eni
trpljenju in smrti. Drugi Kristusov prihod pa se bo izvršil v moèi in velièastvu na sod-
ni dan. Na ta dva naèina stopa adventni èas pred nas kot èas pobo�nega in veselega
prièakovanja.
Velika adventna luè (vsako nedeljo je moènejša), je bila pri�gana v tisti noèi, ko je
Bo�ji Sin postal èlovek. Zato mora biti ravno priprava na obhajanje bo�iènega praz-
nika najlepša priprava na Kristusov prihod v slavi. Vsako leto nas adventni èas
opominja, naj pomislimo na èudo tistega prihoda, ki si ga nismo izmislili mi ljudje, in
ga nismo sami storili, ampak se je uresnièil iz bo�je ljubezni.
Skrivnost bo�iène noèi nas vedno znova spominja na neizmerno bo�jo ljubezen. Naš
Bog je postal najmanjši, da nihèe med nami ne bi pomislil, da ni vreden njegove
ljubezni. Jezus ob rojstvu ni bil polo�en v toplo posteljo, bil pa je z ljubeznijo sprejet
in polo�en tja, kamor se polaga hrana �ivalim. V tem pa je tudi globlje sporoèilo. Bog
�eli postati naša hrana. Pozna našo nemoè in se nam pri vsaki maši daje v hrano v po-
dobi košèka kruha. Daje se nam v hrano, da nam nikoli ne bi zmanjkalo poguma za
dobro in lepo.
Pastirji so bili v Jezusovem èasu nièvredni v takratni dru�bi, ker niso imeli svojega
posestva, hiše, �ivali ... V svoji revšèini pa so bili odprti za stiske in potrebe drugih.
�iveli so v votlinah z �ivalmi, ki so grele njihova bivališèa. Ta skromni domek, ki so
ga odstopili Mariji in Jo�efu, ko so videli, da ne najdeta prenoèišèa, pa je postal Jezu-
sov rojstni kraj, bivališèe Boga med ljudmi. Luè veselja je razsvetlila temno noè. Naj
razsvetli tudi temine našega �ivljenja!
Vsem vam �elim blagoslovljene bo�iène praznike, v novem letu 2008 pa obilo zdrav-
ja, sreèe, miru in osebnega zadovoljstva!

�upnik Janez Mauèec



Glasilo obèine Markovci04

Aktualno

»V naslednjih letih nas bo zaposlovala kanalizacija!«

Tako pravi �upan obèine Markovci
Franc Kekec, ki smo ga ob koncu leta
povabili k pogovoru.

Obèina Markovci je v tem letu zabe-
le�ila deset let samostojne poti. Kot
�upan vodite obèino od ustanovitve
leta 1998. Kako ocenjujete prehojeno
pot?

Franc Kekec:

Na katero nalo�bo, ki ste jo realizirali
v tem obdobju, ste najbolj ponosni?
Franc Kekec:

»Letošnje leto pomeni
tudi 10 let delovanja obèine Markovci.
Sam sem z delom obèine v minulih 10-
letih zelo zadovoljen. Vesel bi bil, èe bi
tako dejali tudi obèani. �elim biti rea-
list, zato tega ne prièakujem. Polovica,
ali pa celo tudi veè, pa jih je vendarle za-
dovoljnih. Sam sem z �upanovanjem
dobil mo�nost, da sem spoznal naše
ljudi z razliènih zornih kotov, kar mi
daje posebno zadovoljstvo. Naši obèani
so v glavnem pozitivni ljudje, ki jim raz-
voj obèine tudi nekaj pomeni.«

»V minulih letih je bilo
mnogo storjenega, drobnih in velikih
stvari, ki vsaka zase pomeni zado-
voljstvo in uspeh zame ali za nekatere
naše obèane. Med pomembne štejem:
obrtno cono Novi Jork in prenovo stare
šole v obèinsko stavbo. Na ti dve prido-
bitvi sem tudi najbolj ponosen.«

Trenutno najveè investicijskega de-
narja iz obèinskega proraèuna na-
menjate gradnji kanalizacijskega

omre�ja. Kako uspešni
ste s tem projektom pri
èrpanju evropskih
sredstev in do kdaj me-
nite, bo gradnja kana-
lizacije po celotni obèi-
ni zakljuèena?
Franc Kekec:

V obrtni coni Novi Jork ste komunal-
no uredili še nova zemljišèa. Parcele
so zdaj naprodaj. Ali jih boste uspeli
prodati glede na finanèno krizo, ki se
ji Slovenija, kot del razvitega sveta,
ne bo mogla izogniti?
Franc Kekec:

»Najbolj
pomembna tekoèa in-
vesticija je gotovo iz-
gradnja kanalizacije,
èeprav v obèini nimamo
problemov s ponikan-
jem odpadnih voda. Za-
vedati pa se moramo
problemov ohranjanja
zdravega okolja. Zato bo
izgradnja kanalizacije
glavna investicija še
nekaj let v naši obèini.
Kako dolgo bo trajala,
bo odvisno tudi od sred-
stev, ki jih bomo znali
pridobiti iz evropskih ali
dr�avnih virov. Zaklju-

èena mora biti do leta 2017. Do sedaj
smo pri izgradnji kanalizacije Zabovci-
Markovci bili kar uspešni, saj smo pri-
dobili kar 40 % evropskih oziroma dr-
�avnih sredstev. Za primarni del kanali-
zacije Bukovci - Stojnci prièakujemo 90
% evropskih sredstev preko konzorcija,
v katerega so vkljuèene obèine Ptuj,
Starše, Kidrièevo, Hajdina, Videm
Markovci in Gorišnica. Cena kanaliza-
cije bo kar nekaj milijonov evrov.«

»V minulih letih smo v
obèini Markovci dosegli najmanjšo
brezposelnost v Sp. Podravju, 6 %, kar
je pod slovenskim povpreèjem. K temu
je pripomogla obrtna cona Novi Jork, ki
se lepo razvija in nam jo mnogi zavida-
jo. Zaradi novih interesov jo bomo tudi
širili. Trenutno razpisujemo 2,5 hektarja
novih parcel. Recesija bo verjetno res
negativno vplivala na prodajo teh par-
cel.«

Obvoznica oziroma hitra cesta Haj-
dina - Ormo� je še vedno vroèa tema
obdravskih obèin. Ljudje so negotovi,
kaj se bo zgodilo z njihovim �ivljenjs-
kim okoljem in kje bo trasa te ceste.
Zdaj ste se povezali s strokovnjaki in
pripravljate novo študijo, ki naj bi jo
finanèno podprle obèine. Za kaj kon-
kretno gre?
Franc Kekec:

Ob markovski osnovni šoli ponosno
stoji nova veènamenska dvorana. Ali
gredo naèrti v smeri, da bo obèina
kmalu preuredila ali na novo zgradila
šolsko poslopje, ki je �e precej do-
trajano?
Franc Kekec: »

Kaj pa varstvo starejših? V obèini
Kidrièevo so nov sodobno opremljen
dom uredili. Ali bo tudi obèina Mar-
kovci sledila ureditvi doma starejših
obèanov?

»Hitra cesta od Ormo�a
do Markovcev je umešèena v prostor in
se bo gradnja verjetno kmalu zaèela. Del
ceste od Markovcev do Ptuja pa bo še
problem vsaj dve leti. Varianta sever 1 je
primerna za Naturo 2000, varianta jug 1
je bila izbrana kot najprimernejša v letu
2001 in tudi �e umešèena v prostor. Na-
tura 2000 pa se je pojavila v letu 2004.
Obèine ob hitri cesti bomo zahtevale
nove neodvisne študije za umestitev na
ju�no stran jezera. S študijo �elimo do-
kazati, da vpliv ceste na Naturo 2000 ni
tako negativen, kot je severna varianta
negativna za kraje, kjer bi potekala. Ob
izgradnji hitre ceste po ju�ni varianti se
bodo la�je rešili problemi, na katere
opozarjamo �e dolgo. Sanacija lagune,
povezava s Šturmovèani in Vidmom, bo
z ju�nim nadstropnim mostom rešena.
Predvsem, èe bodo Dravske elektrarne
ukinile promet èez zapornice. Tudi
gradnja hidroelektrarne na zapornicah
je pomembna pri reševanju ju�ne va-
riante. Prav tako ideja proge za kajak na
hitrih vodah ni zanemarljiva. Upam, da
bo vsa ta problematika enkrat upošteva-
na pri izgradnji in da bo hitra cesta osta-
la. Po severni varianti hitra cesta namreè
ne bi bila veè klasificirana kot hitra.«

Vrtec in šola zaenkrat
zadovoljujeta normativne, potrebne pri
vzgoji šolskih in predšolskih otrok. Na
seznamu investicij Ministrstva za šolst-
vo nas še ni. Raèunamo, da bomo na sez-
namu po 10-letih.«
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Franc Kekec:

Nenazadnje je obèina Markovci tudi
med tistimi, kjer se zaenkrat še niè ne
govori o gradnji poslovno-stano-
vanjskega oziroma izkljuèno veèsta-
novanjskega objekta. V sosednjih ob-
èinah Dornava, Gorišnica, Cirkulane
in še kje so naèrti o tem zelo konkret-
ni. Kako je s tem v obèini Markovci?
Franc Kekec:

»V prostorskem planu
imamo zazidalni prostor za dom upoko-
jencev. Kdaj in kako ga bomo gradili, bi
bilo prezgodaj kaj reèi. Razmišljanja so
razlièna glede investitorjev.«

»Poslovna industrijska
cona Novi Jork se nam dobro razvija. Je
samo poslovna cona in bo taka tudi osta-
la. Stanovanjska cona se bo razvijala v
Markovcih, v vseh vaseh pa je mo�no
graditi tudi poslovne objekte. Odgovor
na to, kako se bodo razvijale naše vasi,
kaj obnavljati od kulturne in naravne
dedišèine, nam bo prinesel projekt, za
katerega smo �e podpisali pogodbo s
projektantsko organizacijo, ki se ukvar-
ja z urbanizmom. S tem projektom �e-
limo dobiti vizijo razvoja naših vasi.
Preko evropskega programa Leader pa
je mo�no sofinanciranje projektov za
razvoj pode�elja.«

Letos je bila v obèini Markovci na je-
zeru prviè organizirana rancarija.
Kakšno popotnico bi dali tej priredit-
vi in kakšno je vaše razmišljanje o
razvoju vodnih športov ter tudi turiz-
ma v obèini Markovci?
Franc Kekec:

Kakšni so naèrti obèine do leta 2010,
ko boste zakljuèili svoj tretji �upanski
mandat?
Franc Kekec:

»Z mestno obèino Ptuj
smo soinvestitorji za nalo�be na Ptujs-
kem jezeru. Nekatere izmed teh se �e iz-
vajajo. S tem �elimo razviti vodni šport,
v katerem se vidimo tudi Markovèani.
Ob tem bi se naj razvijal tudi turizem, za
katerega so mo�nosti. Rancarija je ena
od mo�nosti, kako razvijati turizem in
izkoristiti obstojeèe objekte in delati še
naprej. Preprièan sem, da bodo take pri-
reditve postale tradicionalne in to je tudi
cilj.«

»V drugi polovici tretje-
ga mandata bo prioriteta izgradnja kana-
lizacije. Ob kanalizaciji pa samo nujne
investicije. Moje globoko preprièanje
je, da to, kar je racionalno, zmoremo z
rednim proraèunom. Sem proti zadol�e-
vanju, ki moèno podra�i investicije. In-
vesticije, ki pa ne prinašajo vraèila

stroškov, naj èakajo na ugodni èas ali
vrstni red. Leasingi, javno zasebno part-
nerstvo, hipoteke in še kakšna oblika
financiranja so samo dra�je oblike in-
vesticij. Vse takšne investicije brez krit-
ja so nas pripeljale do gospodarske kri-
ze, v kateri smo danes. Èe bi se vsi tako
obnašali, kot smo se do sedaj v obèini
Markovci, krize v gospodarstvu ne bi bi-
lo.
Vse dr�avne investicije so predrage -
kot da je dr�avni denar manj vreden.
Tako se obnašajo ponudniki - izvajalci.
Zakonodaja o javnih naroèilih pa to
omogoèa. Afere z osemkolesniki in ces-
tami so odgovor na to.«

»Iz vsega povedanega
�elim, da bi bilo v prihodnje lepše, da bi
kriza bila èim manjša. Vsem �elim veè
strpnosti, razumevanja, medsebojne lju-
bezni, zdravja in vse to je sreèa, ki si jo
vsi �elimo.«

Kaj bi ob prihajajoèih praznikih za-
�eleli svojim sodelavcem, društvom
ter vsem obèanom obèine Markovci?
Franc Kekec:

Mojca Zemljariè

Poroèamo o treh sejah obèinskega sveta
Od zadnjega prispevka so minile tri
seje obèinskega sveta obèine Mar-
kovci: ena izredna, ena dopisna in ena
redna seja.

29. oktobra 2008 je bila �e 4. izredna
seja z eno samo toèko dnevnega reda -
prvi predlog odloka o proraèunu obèine
za leto 2009. Sprejet je bil sklep o izved-
bi javne razprave o proraèunu obèine
Markovci za leto 2009, ki je trajala 15
dni.

5. dopisna seja je bila 18. novembra
2008. Na njej so svetniki sprejeli cenik
uporabe veènamenske športne dvorane
in šolske telovadnice ter pravilnik o
uporabi veènamenske športne dvorane
in šolske telovadnice. Spremenili so
tudi obèinski podrobni prostorski naèrt
za del obmoèja P13-01 Novi Jork, ob-
moèje Kljuèavnièarstvo Konrad Zem-
ljariè s.p.

4. decembra je bila 16. redna seja obèin-

skega sveta, zadnja v tem letu. Sprejet je
bil proraèun za prihodnje leto, te�ak
dobrih 5,1 milijon evrov. V skladu s
predvideno letno rastjo cen v višini 3,2
odstotka so svetniki povišali vrednost
toèke za izraèun nadomestila za upora-
bo stavbnega zemljišèa, prikljuènino za
KTV sistem, vrednost toèke za izraèun
komunalne takse, najemnino za
grobove in za uporabo mrliške ve�ice
ter za zastavonoša. Povišali so tudi ceno
za govornike ob pogrebnih sveèanostih,
in sicer za 240 odstotkov.
V nadaljevanju so svetniki podali sog-
lasje k sklenitvi pogodbe o stavbni pra-
vici na nepremièninah v k.o. Bukovci za
potrebe izgradnje javne poti do Maroha
in na nepremièninah v k.o. Prvenci za
potrebe legalizacije objekta ribièev. Pod
doloèenimi pogoji so soglašali tudi s
prodajo nepremiènine v k.o. Stojnci v
lasti Ljubice Kozel, ki je varovanka
doma upokojencev in ji obèina plaèuje
oskrbnino. Soglašali so tudi s sklenit-
vijo najemne pogodbe za najem nepre-

miènine v Borovcih za potrebe tamkaj-
šnjega športnega društva. Sklenili so še,
da se ponovno javno razpiše prodaja
nepremiènine v k.o. Borovci (Juriè) za
zni�ano kupnino za 15 odstotkov, potem
ko je bil prvi razpis neuspešen.
Sprejet je bil tudi Obèinski program
varnosti obèine Markovci, po katerem
so dobili obèinski redarji veliko veèje
pristojnosti na obmoèju celotne obèine,
in sicer na podroèju prepreèevanja pre-
krškov, kaznivih dejanj, zmanjšanj pos-
ledic, nastalih zaradi izrednih dogod-
kov, obvladovanja varnostnih tveganj in
uvajanja standardov kakovosti varovan-
ja ljudi, premo�enja, javnega prostora,
javnih zgradb, okolja ter naravne in kul-
turne dedišèine.
Nazadnje je bil sprejet še investicijski
program za izvedbo 3. faze kanalizacije
Markovci-Zabovci s èistilno napravo v
Markovcih.

MBK
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Nsi Markovci: Enotno. Odloèno. Naprej!

OO SLS Markovci
Letošnje leto je bilo kar delavno. Pri-
prave na dr�avnozborske volitve so
dale kar nekaj dela.
Kljub temu, da v tem volilnem okraju
naša stranka ni dobila poslanca, gre naše
delo naprej. Še naprej bomo delali na
nivoju obèine ter se borili za dobro naših
obèanov.
V mesecu decembru smo pripravili sre-
èanje naših èlanov. Èlanov je sicer veli-
ko, vendar so nekateri samo na papirju,
tako, kot se to dogaja marsikje drugod.
Naše sreèanje je bilo v Borovcih. Pred-
sednik stranke je s kratkim nagovorom

pozdravil �upana ter vse prisotne èlane.
Po tem nagovoru se je veèer zakljuèil s
prijetnim vzdušjem med èlani. Med na-
mi je bil tudi naš najstarejši aktivni od-
bornik Jo�e iz Strelcev, ki nam je prijet-
no popestril veèer. Ob prijetni deklama-
ciji nam je tudi zapel.
�elimo si, da bi takšni veèeri bili pogos-
tejši med vsemi in ne samo med èlani
doloèenih strank.

Hedvika Rojko

"Zakurjena peè in pri�gana svetilka
širita svojo toploto in sij. Ustvarjata
domaènost in jasen pogled, zato pri-
vabljata ljudi. Imejmo to v mislih, ko
gremo na novo pot." Ljudmila Novak

Predstavniki obèinskih odborov Nove
Slovenije so se v soboto, 15. novembra
2008, zbrali na predèasnem volilnem
kongresu, ki je potekal pod geslom
"Enotno. Odloèno. Naprej!". Enoglasno
so za predsednico stranke izvolili ev-
ropsko poslanko Ljudmilo Novak. Pred
tem je edini protikandidat Franc Vovk
umaknil svojo kandidaturo. Novi pod-
predsedniki so Jo�ef Horvat, Anton Ko-
kalj in Marjetka Uhan. Nova predsedni-
ca sveta stranke pa je postala Mojca Ku-
cler Dolinar.
Ljudmila Novak je v govoru pred dele-
gati dejala, da 21. september - datum le-
tošnjih volitev - za Novo Slovenijo ni bil
konec, paè pa zaèetek, saj imajo v stran-
ki sposobne ljudi, ki �elijo delati. Nova-
kova je opozorila, da je sedaj »èas za
zdru�itev moèi, za delo in prenovo
stranke". Kot je izpostavila, mora biti
NSi stranka vkljuèevanja in mora k so-
delovanju povabiti vse tiste, ki �elijo v
njej delovati na konstruktiven naèin.
Opozorila je tudi na visoko število kan-
didatov za razliène funkcije v stranki,
kar je razveseljivo ob dejstvu, da "jim za
to ne moremo ponuditi nobenih nado-
mestil ali drugih ugodnosti".
Ne �elimo si le vrnitve v dr�avni zbor,
ampak "znova postati ena najboljših in
najmoènejših strank na desnici", je de-
jala Novakova. "Za uresnièitev naših
ciljev bomo napeli vse sile in se odpove-

dali vsemu, kar nas pri tem ovira," je
napovedala. Pri tem je kot prihodnje na-
loge omenila izboljšanje medsebojnih
odnosov, povezovanje vodstva ter re-
gionalnih in obèinskih odborov, krepi-
tev stika s terenom ter vzpostavitev not-
ranjega in zunanjega dialoga. Poleg tega
bo potrebna razdelitev nalog in odgo-
vornosti med podpredsednike in èlane
izvršilnega odbora stranke ter vzposta-
vitev dialoga s civilno dru�bo. Novako-
va je preprièana, "da je v Sloveniji pot-
rebna stranka, ki izhaja in deluje na
osnovi vrednot, ki so znaèilne za krš-
èansko demokracijo v Evropi". "Anali-
ze ka�ejo, da je realna mo�nost NSi v
tem trenutku okrog 15 odstotkov. Ali ste
za to, da jih v naslednjih letih prese�e-
mo?" je zbrane vprašala Novakova in
po�ela buèen aplavz.
Èlani OO NSi Markovci smo z oprav-
ljenim delom v letu 2008 zadovoljni.
Mnogo truda smo vlo�ili v pripravo in
izvedbo dr�avnozborskih volitev. Delno
nam je to tudi z našim kandidatom Jane-
zom Liponikom uspelo. Kljub neuspehu
Nove Slovenije na nacionalni ravni,
smo v našem volilnem okraju dosegli
kar predvidljivo število glasov. To ka�e
na dobro delo odbora in pravilno strate-
gijo volilnega štaba, ki se je s kandida-
tom predstavil po celotnem volilnem
okraju. V svoje vrste smo sprejeli kar
nekaj novih èlanov, ki bodo s svojim
znanjem in izkušnjami pripomogli k še
boljšemu delu odbora. Ustanovitev
Mlade Slovenije - podmladka Nove Slo-
venije v Markovcih pa prinaša sve�
veter in nove ideje med nas vse.

Darko Meznariè
Leto, ki se izteka, nas postavlja
na prag novih upanj in
prièakovanj. �elimo, da bi vas vse
to, kar razumete in èutite kot
sreèo v �ivljenju, spremljalo v
prihodnjem letu.
�elimo vam prijetne bo�iène
praznike ter veliko sreèe in uspeha
v novem letu.

Predsednik OO Markovci SDS
Ivan Golob

Naj v letu 2009 vse ovire
postanejo premostljive, vse, kar
je bilo predaleè, dosegljivo,
vse, kar je bilo nemogoèe,
mo�no, vse, èesar nismo imeli,
pa naj ostane v duhu upanja,
vztrajnosti in poguma.

Nsi Markovci

Ob vstopu v novo leto pa vam
OO SLS Markovci �eli vse
dobro v novem letu ter zdravja in
osebnih zadovoljstev.
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Mednarodni seminar 4 hands 1 wish

V oktobru smo se Zares Aktivni ude-
le�ili mednarodnega seminarja 4
Hands One Wish. Kot predstavnik iz
obèine Markovci sem se seminarja
udele�il Matja� Veršiè.

.

Seminar je potekal od 12. do 19. 10.
2008 v Izraelu v mestu Ramat-Hasharon
in Tel Aviv. Na seminarju so sodelovali
predstavniki štirih dr�av: Slovenije,An-
glije, Turèije in Izraela. Skupaj se je se-
minarja udele�ilo 35 mladih. Iz Slove-
nije se nas je seminarja udele�ilo sedem
predstavnikov iz vseh koncev Sloveni-
je, predstavniki smo bili: Matja� Veršiè
(Sobetinci), Nina Stankoviè (Kamnik),
Matej Ora�em (Dom�ale), Kaja Cegnar
(Kamnik), Urša Cehnar (Ljubljana), Ni-
no Klinger (Maribor) in Damijan Pezdi-
èek (Maribor).
Seminar 4 hands 1 wish je potekal v
sklopu Euromed programa Namen se-
minarja je bil razveseliti otroke v bolniš-
nicah in jim s pomoèjo oprave klovna
vsaj delno pomagati, da za nekaj minut
pozabijo na bolezen, ki jih je prizadela.
Seminar v takšni obliki pripravijo en-
krat letno in povabijo tri gostujoèe dr�a-
ve. Letos smo imeli èast, da se tega se-
minarja lahko udele�imo v klubu mla-
dih Zares Aktivni. Nauèili smo se, kako
poteka organizacija programa, spoznali
razliène metode za delo z mladimi, velik
poudarek je bil na interaktivnosti, saj
smo bili vsi udele�enci moèno vkljuèeni
v izvedbo delavnic.
Vsi udele�enci smo v èasu seminarja del
svojega èasa pre�iveli pri izraelskih dru-
�inah. V tem èasu v Izraelu poteka eden
izmed najveèjih judovskih praznikov
jom kipur ali praznik sprave. Ker je bil
praznièni èas, je bilo vzdušje še posebej

prijetno. Zaèutili smo njihov naèin �iv-
ljenja med prazniki. Prvi dan smo obis-
kali tudi Jeruzalem, kjer smo spoznali,
kako lahko tri razliène vere �ivijo na
skupnem ozemlju. Naslednje tri dni smo
imeli uène seminarje, na katerih smo se
nauèili osnovnih vešèin, ki jih mora ob-
vladati klovn. Uèili smo se komedije,
improvizacije, trikov in obnašanja klov-
na. V petek popoldan pa smo se kot klo-
vni predstavili otrokom v pediatrièni
bolnišnici v Ramat-Hasharonu. Otroci
so bili navdušeni nad našim nastopom,
prav tako pa smo bili navdušeni tudi vsi

udele�enci seminarja, ker smo ugoto-
vili, kako malo je potrebno, da se otrok
nasmeji. Na zakljuènem sreèanju v so-
boto zveèer smo, tako kot vse dr�ave

udele�enke, predstavili lepote svoje dr-
�ave in njene nacionalne posebnosti. V
nedeljo pa je sledil povratek v domovi-
no. Ob povratku domov smo strnili vtise
o seminarju in izrazili �eljo, da bi po-
doben projekt v naslednjem letu izpelja-
li v Sloveniji.
Klub mladih Zares Aktivni je podmla-
dek politiène stranke Zares - nova politi-
ka. V obèini Markovci še ni ustanovlje-
nega obèinskega odbora Zares - nova
politika in ob tej prilo�nosti bi pozval
vse obèane, ki jih zanima lokalna prob-
lematika obèine Markovci in politika na

višjih ravneh, da se nam pridru�ijo, da
bomo lahko ustanovili obèinski odbor.

Matja� Veršiè

Zares Aktivni so poskušali v klovnovi opravi razveseliti otroke v bolnišnicah.
Foto: Matja� Veršiè

Novo leto je èas, ko v odsevu misli

drsijo slike preteklega èasa.

Pa se je treba samo obrniti

in pred nami se odpre

mavrièen sijaj prihodnosti.

Do�ivete bo�iène praznike

in sreèno 2009!

Uredniški odbor
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Rdeèi kri� in �upnijska Karitas

�ivljenje - radost, trpljenje … ?

V ponedeljek, 27. oktobra, je OORK
Markovci v sodelovanju z �upnijsko
Karitas organizirala zanimivo preda-
vanje oziroma sreèanje z zdravnico
Jo�ico Gamse, specialistko psihiatri-
je.

Dr. Gamsetova se ukvarja s temami, o
katerih se ljudje neradi pogovarjamo. To
je sooèanje èloveka z njegovo boleznijo
ali boleznijo njegovega bli�njega ter
sooèanje s smrtjo in izgubo ljubljene
osebe. Ko smo zdravi in naše �ivljenje
teèe po ustaljenem ritmu, nimamo naj-
manjše potrebe, da bi razmišljali o teh
»te�kih zadevah«. Te�ave se pojavijo,
ko zbolimo sami, kdo od naših bli�njih,
ali da kdo nenadoma umre. Psihièno
ravnovesje se nam poruši, mnogokrat

nimamo toliko poguma in moèi, da bi si
poiskali strokovno ali kakršnokoli dru-
go pomoè in takrat èlovek resnièno trpi
v svoji duhovni notranjosti, ki se odra�a
tudi na telesu.
Gamsetova nam je podala predvsem

smernice in spoznanja s svojimi izkuš-
njami, kako je potrebno dati èasu èas,
predelati �alost in izgubo èloveka, èe
odide v onostranstvo. Vendar se mora-
mo zavedati, da tisti, ki ostane, mora �i-
veti naprej sam, ter to sprejeti in si �iv-
ljenje narediti, kolikor se le da kako-
vostno. Ko pa spremljaš dalj èasa traja-
joèo bolezen svojega bli�njega ali ko-
garkoli drugega, pa sta spet potrebni po-
sebno èutnost in moè, da znaš èloveku,
ki je obremenjen z boleznijo, dati pod-

poro in vero v pravi meri, ne pa da ga še
pomilujemo in da se smili sam sebi.
Na predavanju smo se spoznali tudi z
delovanjem društva Hospic, ki pomaga
ljudem v zadnjih trenutkih �ivljenja, da
je njihov odhod s tega zemeljskega
stvarstva na nek naèin olajšan in dosto-
janstven. Sodelavci Hospica morajo biti
dosegljivi štiriindvajset ur na dan, ker se
nikoli ne ve, kdaj te svojci poklièejo k
umirajoèemu. Hospic zelo dobro deluje
v Mariboru in dr. Gamsetova nas je po-
vabila, èe kdo v sebi èuti to moè in da
resnièno �eli pomagati, se bo za nove
sodelavce organiziralo izobra�evanje
tudi na Ptuju. Sodelavci Hospica deluje-
jo povsem prostovoljno in njihovo pos-
lanstvo je povezano s pravo mero èut-
nosti in z obilo srène moèi.
Pogovarjali smo se tudi, kako pomemb-
no je, da znamo osebi, ki je odšla, od-
pustiti vse, karkoli je bilo slabega, ali da
smo do preminulega imeli kakršnekoli
zamere, kajti, ko bomo vse slabo odstra-
nili iz srca in misli, se bomo nenavadno
dobro poèutili in tako tudi umrli osebi
dali svobodno pot v onostranstvo.
Z oktobrskim predavanjem smo naèeli
tabu temo, ki je še kako prisotna v naši
dru�bi, kajti o bolezni in smrti se seveda
nihèe rad ne pogovarja in vendar je del
našega �ivljenja. Prišli smo do zakljuè-
ka, da je v javnosti treba govoriti tudi o
»te�kih temah«, èeprav jih neradi sliši-
mo, kaj šele, da se o njih pogovarjamo.

Marija Prelog

Dr. Jo�ica Gamse
Foto: Marija Prelog

Zdrav duh v zdravem telesu

V OORK Markovci se v sodelovanju z
�upnijsko Karitas trudimo, da z ak-
tivnostmi, ki jih organiziramo, èim
veè doprinesemo za osvešèanje ljudi k
njihovemu zdravju.

Tako zraven razliènih predavanj ter ak-
tivnosti in meseènih krvnih meritev
(merjenje holesterola, mašèob in slad-
korja v krvi ter krvnega pritiska) poteka-
jo razliène rekreativne vadbe. V gasilski
dvorani Markovci trikrat na teden iz-
vajamo razliène oblike rekreacije, tako,
da vsak lahko najde nekaj zase, èe le ima
interes, da nekaj naredi za svoje telo in
boljše poèutje.
Ob ponedeljkih veèer ob 19. uri je rekre-

ativna vadba za vse generacije (še vedno
se lahko prikljuèite), ob torkih je vadba
joge za prostovoljke, ob èetrtkih pa so
plesni veèeri s spoznavanjem novih
plesnih korakov in so pravzaprav bili
zadetek v èrno. Glede na to, da smo letos
spomladi s to obliko rekreacije v naši
obèini zaèeli na novo, nismo vedeli, ali
se bodo ljudje odzvali ali ne. Odziv je bil
veè kot odlièen. Oblika plesne rekreaci-
je ni pomembna samo z vidika gibanja
telesa in uèenja plesa, temveè tudi bli�i-
ne partnerja. Plesni teèaj veèino obisku-
jejo moški in �enske v parih; bodisi sta
to mo� in �ena, partnerja ali fant in pun-
ca.
Predvsem je pomembna bli�ina drug

drugega. Današnji èas, ko imamo vse
premalo èasa za svojega bli�njega, saj
nam delovne obveznosti paè narekujejo
nenehen tempo, je ta oblika dru�enja
veè kot dobrodošla. Bli�ina ljubljene
osebe, pogled v oèi, mnogokrat tudi ho-
ja po partnerjevih nogah … Vse to neka-
ko poglablja vez med èlovekoma, ki se
imata rada in si vse premalokrat vzame-
ta èas zase.
Spoštovani, èe bi se radi spoznali s ples-
nimi ritmi in si zraven tega vzeli uro in
pol èasa za svojega bli�njega, se opogu-
mite in se nam pridru�ite. Èe bo dovolj
zanimanja, bomo s to obliko rekreacije
nadaljevali tudi naprej.

Marija Prelog
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Humanitarna dejavnost

Rad te imam, zaupam ti

To je bilo letošnje vodilo tedna Karitas, ki
je potekalo prvi teden v decembru. Tudi v
naši �upnijski Karitas smo se prikljuèili
tej vseslovenski akciji.

Tako smo v mesecu oktobru bili gostitelji
sreèanja sodelavcev dekanije Ptuj in Zavrè.
Ta sreèanja potekajo vsak drugi torek v me-
secu v drugi �upniji. Izmenjujemo si mnenja
in poroèamo o potrebah pomoèi, ki jo potre-
buje katera �upnija, zraven pa seveda sodi
tudi duhovna misel, ki jo poda domaèi �up-
nik. Veè kot zadovoljivo so sodelavci poro-
èali o sodelovanju z Rdeèim kri�em ob
reševanju posledic toèe, kjer je bilo potreb-
no pravièno razdeliti finanèno pomoè lju-
dem, ki so bili prizadeti. Naši �upniji hvala
Bogu, je bilo prizanešeno, vendar smo ravno
tako pomagali z zbiranjem kmetijskih pri-
delkov, ki jih nismo poslali v semenišèe,
ampak ljudem, ki jim je to prišlo še kako
prav. V tem zimskem èasu pa je tudi precej
prošenj za sofinanciranje plaèila kurjave.
Pri nas smo dokonèno opremili sobo s
policami, tako da ljudje, ko pridejo iskat
obleko ali kaj drugega, lahko hitro najdejo
kaj primernega zase. V sodelovanju z
OORK pa smo razdelili tudi pomoè v obliki
donacije EU. Ne smemo pozabiti, da, v ko-
likor nam èas dopušèa, obišèemo naše fara-
ne v domovih starejših. Razveselili pa smo
se tudi nove sodelavke, saj smo resnièno
veseli vsakega novega èloveka, ki v srcu za-
èuti, da sme na ta naèin pomagati ljudem.
Naša Karitas se je vkljuèila tudi v priprave
dobrodelnega koncerta Karitas, ki tradicio-
nalno poteka v �upniji sv. Petra in Pavla na
Ptuju in je vsako leto mno�ièno obiskan.
Zbrana finanèna sredstva pa se bodo še ved-
no koristila za ljudi, prizadete v toèi.

Prostori �upnijske Karitas so opremljeni z novimi policami.
Foto: Marija Prelog

Koncert je potekal v petek zveèer, 28. no-
vembra, ravno tako pod geslom Rad te
imam, zaupam ti. Na koncertu so sodelovali
tudi naši Zvonèki skupaj s cerkvenim meša-
nim zborom in drugi izbrani glasbeniki in
pevci. Koncert je povezovala Darja Petek, ki
nam je z zgodbo o bojevniku teme, ki išèe
luè, skozi ves program podajala nadvse srè-
ne in dobre misli in nas na koncu opomnila,
kako pomembno je, da dragemu èloveku
danes, ne jutri povemo: rad te imam,
zaupam ti, kajti jutri je �e lahko prepozno.

Marija Prelog

Trenutne potrebe �upnijske Ka-
ritas: posteljnina, èe ima kdo od-
veè kakšno koco v dobrem stanju,
tudi odejo, športne copate št. 39,
ali veè …

Hvala, v imenu vseh tistih, ki to
potrebujejo!

Punèke iz cunj
Zakorakali smo v praznièni mesec de-
cember. To je èas, ko se �elja po sreèi in
zdravju seli iz srca v srce. Prav je, da se spo-
mnimo tudi na otroke, ki ne �ivijo v izobilju.
V vrtcu Markovci, v skupini Smeškoti, smo
se pridru�ili projektu Unicefa. ”Posvoji
punèko in reši otroka” je èudovita Unice-
fova mednarodna akcija, preko katere se
zbirajo sredstva za pomoè otrokom v dr�a-
vah tretjega sveta. Vsaka posvojena punèka
zagotovi cepljenje enega otroka proti šestim
otroškim nalezljivim boleznim: davici, oš-
picam, oslovskemu kašlju, otroški paralizi,
tuberkulozi in tetanusu.
Punèka iz cunj je igraèa, ki je poznana v
vseh kulturah sveta. Marsikateremu otroku
je �e v preteklosti predstavljala dru�bo, da-
nes pa simbolizira otroka iz dr�ave v razvo-
ju, ki potrebuje našo pomoè. Vsaka punèka

je roèno izdelana in unikatna. V projekt so
bili vkljuèeni otroci in njihovi starši ali brat-
je in sestre. Spoznavali smo se s tradicijo,
obièaji in �ivljenjskimi razmerami v dr�a-
vah, kjer deluje Unicef, razvijali svojo krea-
tivnost, predvsem pa obèutek, da smo po-
membna in aktivna opora milijonom sovrst-
nikom po svetu.
Vsak je prispeval svoje ideje in zamisli.
Material za izdelavo punèk smo prinesli od
doma. Nastale so razliène kreacije oblek.
Lase smo izdelali iz razliènih barv volne.
Nekatere so imele kitke, druge pa razliène
kodre. Obraz punèke smo narisali, ali pa
izvezli. Ko smo punèke izdelali, smo jih gle-
de na njihov videz tudi poimenovali in izde-
lali osebno izkaznico. Izdelali smo osem-
najst punèk. Punèke smo poslali na Unicef
in s tem vsaj malo pomagali otrokom.

Dobili smo obèutek, da smo vzpostavili pra-
vi medkulturni dialog, na kar smo zelo po-
nosni.

Sonja Ambro�

Karitas �upnije sv. Marko in
OORK �elita blagoslovljen
bo�iè in sreèno 2009. Iskrena
hvala krvodajalcem za daro-
vano kri in prosimo, da se or-
ganiziranih krvodajalskih akcij
udele�ujete tudi v prihodnje!
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Iz mojega dnevnika

Bilo je leto, mesec, teden, dan …

Ponedeljek, 8. 12. 2008. Ko pišem ta
sestavek, se zavem, da bodo v tem
2008. letu samo še štirje ponedeljki,
štirje torki, štiri srede in le trije èe-
trtki, petki… Vsi naslednji bodo �e v
novem, naslednjem letu, ki bo spet
obièajno s 365 dnevi.

Ta vse krajša bli�ina novega letnega
obdobja pa je obenem tista prilo�nost,
ko zaènemo razmišljati o tem, po èem
bomo pomnili to leto. Vse predolgo bi
trajalo, èe bi zaèela analizirati, kaj vse
se je v letu 2008 zgodilo tu pri nas v
Markovcih in nekoliko dalje naokrog:
v Sloveniji, Evropi, svetu. Zato bom
ostala pri tistem, kar v teh dneh vedno
znova pose�e v moja razmišljanja in se
me najbolj dotakne. In tako sem spon-
tano zaèutila: spomnila se bom in delila
z bralci spomine na kak poseben dan,
poseben teden, poseben mesec. Vse to
pa je del tega prestopnega in �e zato
posebnega leta 2008.
A naj zaènem kar z uro. Ponedeljkov
dopoldan. Okrog mene mir in tišina.
Prijetna toplota in toplina ob pogledu
na vse drobne spominke v tem pros-
toru. Tam zunaj pa se na vedrem nebu
�e gostijo oblaki. Kakor �ivljenje: nje-
govo vedrino in sreèo prekrijejo teme
nesreè in �alosti. Potem pa do nasled-
njih oblakov spet zasije nekaj novega.
Toda danes �elim ostati optimistièna in
se tudi spominjati predvsem lepih
stvari. Najbli�ji mi je vèerajšnji dan -
Miklav�eva nedelja. Dopoldanska sre-
èanja v cerkvi in še prej na pokopališ-
èu, kjer smo se trudili pri�gati še drugo
sveèko na adventnih venèkih. Popol-
dan smo se sreèali z dru�ino, nato pa
smo se odpravili na Miklav�ev koncert
godbe na pihala. Ob lepem, a ne pre-
dolgem programu vseh nastopajoèih,
smo resnièno u�ivali. �e prej pa smo
rekli kakšno o samem Miklav�u, nje-
govih obiskih, darilcih …
Ura, dan, teden! Tudi tukaj ne bom po-
tovala daleè nazaj. Naj bo to kar teden
od prve adventne nedelje, 30. 11. 2008,
do sobote, 6. 11. 2008. Izredno bogat,
poseben teden. Prva adventna nedelja
je letos sovpadala z rojstnim dnevom
ene mojih najdra�jih oseb. Sledil je lep,
sicer bolj tih, ponedeljek z napovedjo

torka, ko so me spet vkljuèili v prijetno
dru�bo praznovalcev. �e dopoldan pa
me je razveselilo pismo iz moje osnov-
ne šole s prisrènim povabilom na pred-
novoletno sreèanje nas upokojencev z
otroki in uèitelji ter drugimi sodelavci
šole. Vesela sem bila tudi zaradi listièa
z opozorilom, naj bomo pozorni na pi-
semsko znamko, ki jo je izdelal uèenec
�an Bezjak, lanski devetošolec OŠ
Markovci. Na sredo, 3. 12., sem se v
mislih skrbno pripravila. Dan se je si-
cer zaèel s sivino in pršenjem, a v na-
daljevanju tega sploh nisem veè zaz-
nala. Rojstni dan pesnika dr. Franceta
Prešerna je �e nekaj let veseli dan kul-
ture in letos sem ga �elela res do�iveti
tako, kot se je ponujal v našem Ptuju.
Razstava v galeriji Franceta Mihelièa,
v Muzikafeju predah ob kavici, kjer te
od vsepovsod »nagovarja« kak z umet-
nostjo povezan predmet. Potem sem
obiskala Salon umetnosti, kjer sem
obèudovala fotografije iz gorskega
sveta. Naslov razstave je kar pravi:
Glej, kako je lep ta naš svet! Pod vti-
som obèutenega vidim potem lepote
skozi vso Prešernovo ulico. Do�ivim
lepo sreèanje v knji�nici Ivana Potrèa
in odnesem s seboj izbrano knjigo. Po-
tem me je pot zanesla na Ptujski grad.
Tam sem si ogledala film Gospodje
ptujski in nato še istoimensko razstavo.
V Stari steklarski delavnici na Slovens-
kem trgu pa sem potem ujela le še zad-
nje prizore otroške predstave in �veg-
lin sejem, na katerega so vabili starejši
s svojimi prazniènimi delavnicami.
Tudi moja druga kavica tega dne v Park
hotelu je bila po svoje povezana z
umetnostjo - kavna simfonija. Ob njej
sem pomislila na vso lepoto glasbe, na
svoje mlade glasbene poustvarjalce …
Potem sem se odpravila še v Mestno
gledališèe na ogled predstave Romane
Ercegoviè Travnik èarobne lepote.
Sledili so naslednji dnevi, ki so mi
dajali nove lepote in vrednote. Èetrtek
in potem petek, 5. december, �e 44. po-
sebni dru�inski dan, ki se ga v najo�ji
dru�ini spomnimo tudi sedaj, ko njega,
Janeza, ni veè med nami. Pobo�am na-
jino poroèno sliko in tudi mapo z nje-
govim posmrtnim odlikovanjem …
Zavestno se odpovem dogodkom, ki ta

veèer potekajo marsikje.
In �e je tu sobota, zadnji dan tega mo-
jega izbranega tedna. Po svoji polnosti
in dobroti soljudi je dan podoben na
primer sredi, a spet drugaèen. Dopol-
dan uspem opraviti nekaj, kar me je �e
nekaj èasa spremljalo kot dol�nost.
Popoldan pa se s sorodniki zapeljem k
svakinji na njeno rojstnodnevno praz-
novanje. Od tam pa s hèerko Slavico v
ptujsko gledališko hišo, kjer do�ivim
lep veèer zakljuèka Festivala mono-
drame in nastop skupine Kvinton. Hva-
le�na sem za vse te lepe dogodke, po-
tem pre�ivim preostanek veèera in �e
razmišljam o minulem tednu ter radost-
no prièakujem Miklav�ev koncert v
Markovcih.
Ura, dan, teden … Mesec. Naj bo to kar
november 2008 (in še zadnji dnevi ok-
tobra). November zato, ker se v njem
najbolj zavemo svoje minljivosti. Ob
spominih na svoje najdra�je, ki so se �e
poslovili, se vedno znova zavemo, ka-
ko nam je tudi leto 2008 dajalo in jema-
lo. Ne le tistega, kar je zraslo na poljih,
v vinogradih in sadovnjakih, na vrtovih
in gredah, temveè tudi dragih oseb, ki
so v otroštvu rasle z nami v istih dru�i-
nah, hišah, vaseh in krajih, nato pa nam
z dru�inskimi vezmi vedno znova za-
gotavljale svojo dobrotljivost, ljube-
zen in iskrenost.

V letu, ki se izteka, sem tudi sama do-
bila mnogo dobrega (ne mislim na ma-
terialne dobrine). Videla in do�ivela
sem marsikaj lepega, prisluhnila prijet-
nim glasovom mnogih glasbil in èlo-
veških grl.Av tem letu sem tudi mnogo
izgubila. Ko se je sredi poletja kar pre-
ko noèi utrnilo �ivljenje sestre Marije,
je še moèneje spregovorilo spoznanje o
dokonènosti vsega, kar nas obdaja. Pa
vendar. Tukajšnja dokonènost ni do-
konèna. Zaèenja se nekaj novega. Upa-
nje v to pa nas je spremljalo v najbolj
�alostnih èasih leta 2008. V njem je
bilo toliko dokazov za to, èe smo jih le
uspeli, ali hoteli videti … Sreèno leto
2008, pozdravljeno leto 2009!
P.S.: Pravkar se je skozi oblake spet
prebilo sonce.

Karolina Pièerko
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Ostanimo prijatelji

Prièel se je december in z njim pred-
praznièni èas, ki velja za obdobje, ko
nakupujemo najrazliènejše darove
našim najbli�jim in smo obenem pol-
ni prièakovanj, kaj bodo oni podarili
nam. Lepo darilo je lahko �e topel na-
smeh, stisk roke ali prijetna melodija.
Slednjih je v zadnjem mesecu leta sli-
šati ogromno, saj se predpraznièni in
kasneje bo�ièni koncerti kar vrstijo.

7. decembra smo tako lahko obiskali �e
8. tradicionalni Miklav�ev koncert Go-
dbe na pihala obèine Markovci, ki ji di-
rigira kapelnica Helena Bezjak. Sv. Mi-
klav�, ki goduje 6. decembra, je prvi iz-
med treh dobrih mo�, ki nas vsako leto
obdarujejo. V petek, na predveèer, je,
skupaj s parklji, obiskal tudi otroke v na-
ši farni cerkvi.
Da je tudi glasba lepo darilo, so nas �ele-
li spomniti godbeniki, ki so ponovno or-

ganizirali še en lepo izveden koncert.
Letos so v goste povabili Mešani cerk-
veni pevski zbor Sv. Marko, s katerimi
so dru�no izvedli nekaj skupnih pesmi.
Lepo je bilo videti in slišati dvoje druš-
tev, ki so s sklepno pesmijo Ostanimo
prijatelji še enkrat potrdili »prijatelje-
vanje« in sodelovanje med društvi. Tega
je v naši obèini potrebnega še veè, a vi-
dimo lahko, da vendarle ni tako negativ-
no, kot bi nekateri menili.
Godbeniki so izvajali predvsem nove
skladbe; z nekaj od teh so se predstavili
tudi na reviji pihalnih godb, ki je pote-
kala v petek, 21. novembra, v kulturni
dvorani Gimnazije Ptuj. Solistka ob
spremljavi pihalne godbe v posameznih
pesmih je bila Vanesa Toma�iè, ki nas je
popeljala v igrivi otroški svet pesmi, kot
so Sreèa na vrvici in druge.
CePZ Sv. Marko se je pod vodstvom Po-
lonce Strelec-Èuš samostojno predsta-

vil z dvema pesmima; ena izmed teh je
bila adventna Vso zemljo tema krije, ki
je ravno pravšnja za predpraznièni èas.
Dru�no z godbeniki so izvedli gospel
Alelujo in dve zimzeleni slovenski me-
lodiji, ki kar po�ivita duha in telo. To sta
pesmi Maèek v �aklju in Dan ljubezni,
ki ju v originalu izvajajo Bele vrane.
Koncert je skladno z vsebino povezal
Alen Slihoviè, ob skladbi »Something
stupid« pa sta zaplesala Maja Kaisers-
berger in Boštjan Ber. Zahvalo je izrazil
tudi predsednik Godbe na pihala Janko
Kelenc, ki se je v prvi vrsti zahvalil ka-
pelnici Heleni Bezjak za ves trud in de-
lo, kasneje pa povabil na koncert pri-
hodnje leto. Ta bo 9. po vrsti, društvo pa
bo praznovalo 10. obletnico ponovne
o�ivitve delovanja. Skupaj z njimi se �e
sedaj veselimo tega okroglega jubileja!

Alenka Ro�anc

Od Trubarja do Partljièa
V petek, 21. novembra, smo na šoli za
uèence od petega do devetega razreda
organizirali �e te�ko prièakovani prvi
kulturni dan. Najprej smo radijsko uro,
ki so jo pripravili in posneli uèenci,
posvetili Primo�u Trubarju, saj letos
mineva 500 let od rojstva pisca prve
slovenske knjige in oèeta slovenskega
jezika, zato je tudi Vlada Republike
Slovenije sklenila, da se ob tej pomemb-
ni obletnici leto 2008 razglasi za Tru-
barjevo leto. V 16. stoletju smo se zaèeli
Slovenci oblikovati kot narod s svojim
jezikom, s svojo kulturo in s svojim šol-
stvom. Zaèetnik slovenskega jezika in

slovenske knji�evnosti je bi Primo� Tru-
bar, ki je po protestantskih idejah, da naj
bodo verske knjige v ljudskem jeziku,
prièel pisati slovenske tiskane knjige.
Pri radijski uri smo se tako sprehodili po
poteh slovenske knji�evnosti od njenih
nastankov do današnjih dni.
Nato smo se skupaj z nekaterimi starši in
drugimi obèani od 18. do 20. ure prese-
lili v povojni èas in si ogledali predstavo
Moj ata, socialistièni kulak v izvedbi
kulturnega društva Grajena, v re�iji Tat-
jane Vaupotiè.
Moj ata, socialistièni kulak je ena naj-
bolj znanih slovenskih komedij, �e veè-

krat uprizorjena na gledaliških odrih.
Avtor Tone Partljiè na duhovit in tragi-
komièen naèin opisuje obdobje takoj po
2. svetovni vojni na slovenskem pode-
�elju.
Igralci in drugi sodelavci te predstave so
svojo vlogo odlièno opravili, uèencem
se je še posebej priljubil njihov vrstnik,
ki je odigral Tinèka, mi pa smo do�iveli
dve nepozabni uri smeha, nekateri pa
smo se tudi zamislili, kako zelo brezèas-
na oziroma aktualna je ta komedija tudi
v današnjem èasu.

Vida Vajda

Komedijo Toneta Partljièa Moja ata so-
cialistièni kulak je re�irala Tatjana Vau-
potiè, ki nam je povedala, da so se igral-
ci s to predstavo predstavili �e enajstiè -
od tega devetkrat na Vurberku, kjer v
zadnjem èasu v glavnem uprizarjajo ig-
re, ki jih naštudirajo, kajti tamkajšnje
okolje je resnièno èudovito.
Izvedeli smo tudi, da igralski ansambel
sestavljajo ljudje razliène starosti in raz-
liènih poklicev, vse pa dru�ita veselje in
ljubezen do kulture. To se ka�e tudi v
tem, da si na primer sami izdelujejo ku-
lise, šivajo kostume, sami so tonski moj-

stri … Skratka, vsak v skupini dela tisto,
na kar se spozna. Tatjana Vaupotiè nam
je zaupala tudi to, da je za predstavo,
kakršna je ta, potrebno vsaj 50-krat iti na
vaje, kar pomeni pribli�no pol leta.
Med predstavo smo se nasmejali, eni si-
cer bolj kot drugi, vendar nam je bilo na
splošno všeè. Na tragikomièen naèin
smo spoznali èas, v katerem so odrašèali
naši pradedki in ki nam je popolnoma
neznan.
Nas pa je od vseh igralcev najbolj nav-
dušil Alen Erjavec, ki je igral eno glav-
nih vlog - Tinèeka. Alen je naš vrstnik,

saj obiskuje 9. razred OŠ na Grajeni.
Njemu smo se najbolj nasmejali, bil je
naraven, niè se mu ni poznala trema, bil
je pravi »tip«.
Ker nas je marsikaj zanimalo, nam je za-
upal, da je to njegova prva vloga, da ima
tremo, vendar se iz predstave v predsta-
vo manjša, da se je veèine vloge nauèil
na bralnih vajah, da v prestavi u�iva, da
šola zaradi »igralske kariere« ni trpela,
da se je veliko nauèil in da bo še nastopal
na odru.

Novinarke Taja, Katja in Eva

»Ata, ti lehko povem pesmico …«
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KUD Markovski zvon: Ta »nori« december

Ponovno smo zakorakali v zadnji mesec
koledarskega leta, ki smo ga z leti preime-
novali kar v »nori december«. »Nori« za-
to, ker se v dobrih štirih tednih zgodi
toliko stvari in dogajanj, da jim le ste�ka
sledimo. Vsepovsod prireditve, nastopi,
koncerti, zakljuèki,… Da vse poteka skla-
dno, pa je potrebno veliko truda, vaj in
ponavljanj.

Sekcije KUD-a Markovski zvon so ob za-
èetku sezone zavihale rokave in se pridno
lotile dela. Za njimi je kar nekaj nastopov, o
katerih smo nekaj poroèali �e v prejšnji
številki. Najmlajši Zvonèki so se ob koncu
oktobra udele�ili gostovanja v Šentilju na
Koroškem, kjer so sodelovali pri sveti maši
in po njej pripravili tudi krajši koncert. S
tamkajšnjim otroškim zborèkom smo se
odlièno ujeli in jih naslednje leto povabili k
nam, v Markovce. Tudi domaèi �upnik nas
je pohvalil in bil zelo zadovoljen z našim
obiskom.
Tudi pevci Mešanega pevskega zbora sv.
Marko smo pridno nadaljevali z vajami in se
nauèili nekaj novega repertoarja. Predstavili
smo ga ob 1. novembru, pri sveti maši in na
pokopališèu. Kmalu zatem smo dobili dvoje
povabil na nastope. Ob tednu Karitas smo na
Ptuju nastopili na �e 14. dobrodelnem kon-
certu pod naslovom »Rad te imam, zaupam
ti!«. Organizacijo koncerta so prevzeli sode-
lavci Karitas ptujske in završke dekanije. V
cerkvi sv. Petra in Pavla smo nastopili dru�-
no z Zvonèki in se predstavili številni mno-
�ici obiskovalcev.
V goste na Miklav�evem koncertu so nas
povabili tudi godbeniki naše obèine. Skupaj
smo izvedli tri pesmi, sami pa smo zapeli še
nekaj naših. Takšnega sodelovanja si �elimo
še veè, saj vsi skupaj skrbimo za kulturo in
prav je, da se pove�emo ob najrazliènejših
prilo�nostih. Pesem Ostanimo prijatelji, ki
je izzvenela kot zakljuèna, potrjuje prav sle-
dnje.
Medtem je v farni cerkvi potekalo tudi vsa-
koletno miklav�evanje, ki so ga zopet po-

pestrili Zvonèki. Ob prihodu dobrega mo�a
so mu zapeli dobrodošlico, nato pa se, ko-
likor se da hitro, poskrili pred parklji med
klopi.
V kulturnem programu obènega zbora
Društva pode�elskih �ena, ki je potekal prav
tako 6. decembra, so Zvonèki ponovno nav-
dušili in zabele�ili še en nastop v letošnjem

letu.
Komorni zbor Kor, ki predstavlja eno izmed
sekcij Kulturno-umetniškega društva Mar-
kovski zvon, je v soboto, 22. novembra, so-
deloval na dr�avni proslavi ob dnevu Ru-
dolfa Maistra na Ptuju. Proslave, ki je pote-
kala v dvorani Šolskega centra na Ptuju, so
se udele�ili visoki predstavniki naše dr�ave,
med drugim tudi predsednik dr�ave Danilo
Türk. V programu so sodelovali skupaj z or-
kestrom pod taktirko Daniela Tementa, ob
koncu pa so zapeli še z Mešanim mladins-
kim pevskim zborom Gimnazije Ptuj. Pri-
reditev je bila dodatna izkušnja vsem, ki si
ne predstavljamo, kakšna organizacija in
zahtevnost sta potrebni za izpeljavo takšne

proslave. Potrebne so bile tonske in re�irne
vaje in seveda generalka. Prireditev je v �ivo
prenašala RTV Slovenija, zato so bili dolo-
èeni napotki zelo strogi. Zadovoljni smo, da
smo popestrili del celotnega programa.
Ob koncu ne smemo pozabiti na tradicional-
ni bo�ièni koncert našega društva ob koncu
meseca. Ta predstavlja vrh celoletnega dela,

zato se nanj pripravljamo �e lep èas. Po šte-
vilnih izpeljanih koncertih nam zmanjkuje
idej, kako zastaviti stvari drugaèe. Tudi letos
se bomo, kljub napornemu urniku, potrudili
in vam tako polepšali še en praznièni veèer.
Še prej je pred nami sveti veèer in polnoèni-
ca, nato pa bo�iè in Štefanovo. Ponovno bo
donela Sveta noè, bla�ena noè … Verjeli ali
ne, za ta prihajajoèi teden bodo naša grla
morala biti brezhibna in le paziti bomo mo-
rali, da kdo ne zboli. Mogoèe se sliši smeš-
no, a zborovodja brez pevcev je kakor kita-
rist brez kitare. Potrudili se bomo in skupaj z
vsemi Vami pre�iveli najlepši èas v letu.

Alenka Ro�anc

Komorni zbor KUD Markovski zvon med nastopom na dr�avni proslavi ob
dnevu Rudolfa Maistra

Èlani društva KUD Markovski zvon vabimo vas in vaše najbli�je na �e 13.
tradicionalni bo�ièni koncert v farni cerkvi sv. Marka. Bo�iène melodije
bomo zapeli v soboto, 27. decembra, ob 17. uri. V goste smo povabili
Moški pevski zbor Markovci in Godbo na pihala obèine Markovci. Tako
bo moè slišati tri razlièna društva, ki se bomo zdru�ila in vam prièarala
nepozaben veèer.

Vabljeni!

Foto: Èrtomir Gozdnik
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Razmišljamo …
Proslava ob dnevu Rudolfa Maistra - Maistrova dedišèina, 22. 11. 2008

Dr�avna proslava. Ena izmed mnogih, ki jih navadno spremljamo preko TV
ekranov in se ob njih (ponavadi) bolj ali manj dolgoèasimo. Vendar, ta je bila
drugaèna.
Zaèelo se je pred dvema mesecema. Pevce Komornega zbora Kor nas je umetniški
vodja Daniel Tement obvestil, da smo povabljeni k sodelovanju na dr�avni proslavi
ob dnevu Rudolfa Maistra. Ideja se nam je zdela zanimiva, skoraj nerealna. “Prav, pa
poskusimo.” smo se strinjali. Kmalu smo dobili prve note. Vsak pri sebi je po tihem
vadil in prepeval. Pribli�no mesec in pol pred dogodkom smo se dobili na prvih va-
jah. Prepeli smo repertoar in bili zadovoljni. Danijeve priredbe so nas ponovno nav-
dušile in nas ponesle v novo prièakovanje. Vedeli smo, da nas èaka resen, odgovoren
nastop, predvsem pa zanimivo do�ivetje neèesa, kar vsi radi ustvarjamo. Ob nasled-
njih vajah smo izdelali še Danijevo avtorsko skladbo, v kateri je uglasbil Maistrovo
besedilo Nazaj pa jih ni. Pripovedujoèa skladba riše dogodke tistega èasa. Z ritmi. S
tonom. Z besedo. Z obèutkom, ki se poraja ob poslušanju te èudovite stvaritve. Dani-
ju je ponovno uspelo napisati nekaj popolnega. Datum proslave se je bli�al in sezna-
nili so nas z natanènim potekom dogodka.
V petek, dan pred nastopom, so se prièele re�ijske in tonske vaje. Naš prostor na odru
je bil malo dvignjen v ozadju in bili smo kot kulisa ter podpora celotni zgodbi. Glasba
simfonikov, tolkalistiène skupine Stop, naše petje, solistka Nataša Kranjc in pripove-
dovalci zgodbe (Marko Okorn,Aljoša Jovanoviæ in Dario Varga); vsi ti smo ustvarja-
li sobotni program. Luèkarji so se vrteli med nami, naèrtovali osvetlitev, tonski
mojstri so postavljali mikrofone in iskali najboljše pozicije. Postopoma smo se
prebijali in dograjevali zgodbo v celoto, kot si jo je zamislil re�iser Peter Srpèiæ -
predstaviti Maistrovo dedišèino. To, kar imamo danes, je tudi njegovo delo: da ima-
mo domovino, da imamo Slovenijo.
Po kratkem oddihu in zaslu�eni veèerji je sledila tonska vaja z orkestrom. Pridru�ili
so se nam pevci Mešanega mladinskega pevskega zbora Gimnazije Ptuj. Mojstri so
pripravljali ozvoèenje, mi pa smo vedno bolj dobivali obèutek, da bo lepo, zares le-
po.
Kmalu smo prièeli z generalko ob realnem èasu. Slovenska himna. Uvod v kulturni
program: Stop, tolkalna skladba Mula sem cebeca. Nastop dveh vojakov. Maister.
Nastop dveh vojakov. Glasbeno plesna medtoèka. Nastop dveh vojakov. Maister.
Nastop dveh vojakov. Na vrsti smo z Danijevo izvirno Maistrovo pesmijo, ob sprem-
ljavi simfonikov in Stop-a. Nastop dveh vojakov. Sledi naša pesem Ro�, Podjuna,
Zila, skupaj s sopranistko in ob spremljavi simfonikov. Nastop dveh vojakov. Mais-
ter. In �e smo na koncu. Sklepna glasbena toèka, Avsenikova Slovenija, v izvedbi
sopranistke Nataše Krajnc, simfoniènega orkestra, Komornega zbora Kor in Meša-
nega mladinskega zbora Gimnazije Ptuj. Lepo je šlo. Èe se je zataknilo, smo kakšno
stvar tudi ponovili.
Na dan proslave smo se dobili �e zgodaj popoldan. Odlo�ili smo prtljago v dodeljeno
sobo, se opeli in se na odru pridru�ili orkestru. Pojemo, vadimo mi, vadijo oni, pri-
dru�i se nam sopranistka, kasneje še gimnazijski zbor. Dobro nam gre. Ob 17. uri
smo dvorano izpraznili, ker je sledil bombni pregled.
Kmalu smo se prièeli oblaèiti in urejati. Za to prilo�nost smo oblekli nove, èrne, sve-
èane obleke. Na odru smo se zbrali vsi nastopajoèi za zadnjo tonsko vajo. Sledilo je
sprošèanje, umirjanje, koncentriranje, med drugim tudi fotografiranje.
Nato nam ni preostalo drugega, kot da èakamo na sekunde, ko bo ura 20. Nestrpno
smo prièakali prvega mo�a naše dr�ave, gospoda predsednika. Sledila je slovenska
himna, za njo predsednikov govor. Stekel je tudi naš program. Zgodba o Maistru je
lepo pripovedovala o njegovem pomembnem delu, uspehih, te�avah in našem pono-
su, da �ivimo tukaj, v tej domovini. Sloveniji.
Lepa izkušnja. Èudovito vzdušje.
Za vse tiste, ki ste mislili, da je to le še ena izmed proslav pa:

Vabljeni k ogledu.
Bo�ena Galun

Http://www.rtvslo.si/play/dan-rudolfa-maistra/ava2.23374105/

VOŠÈILO

PRIÈAKOVANJE

PESEM

NOVEMU LETU NASPROTI!

Ob koncu leta èas vladar,
nakloni vsakemu kak dar;
nekomu da ljubezen pravo,
spet drugemu �ivljenje zdravo.
Na kupe evrov kdo dobi,
med, mleko komu se cedi.
Èe pa jaz imela bi besedo,
vse to stresla bi v tvojo skledo.

Zunaj je sneg,
sankamo se pod breg,
vedno bolj je napeto,
ker bli�a se novo leto.

Anajprej še bo�iè bo
in mogoèe letos dobim novo kolo.
Hitro jelko okrasimo,
da naša darila dobimo!

Leto, ki pride,
ko zdajšnje odide,
naj pred vrata
pripelje darila bogata:
ljubezen in zdravje,
uspehe in slavje,
zraven pa vreèo,
nabasano s sreèo!

Novo leto je neznanec,
prav lepo ga je spoznati,
mu zaupati, pa vendar
ne preveè prièakovati.

Staro leto se poslavlja,
trenutke slabe v kovèek spravlja,
da odneslo jih bo s sabo,
nekam, kjer potonili bodo v pozabo.

Le dobre stvari nam bo pustilo,
da srce jih bo vase zaklenilo,
se jih še kdaj spomnilo,
si jih za veèno zapomnilo.

V goste povabili bomo novo leto,
z lepimi melodijami in veseljem med nas bo
sprejeto.
Da bilo bi sreèno, zdravo in veselo,
da od radosti bo nam srce pelo.

Monika Zupaniè, 6. b

Angelika Lajh, 6.b

Marko Mlinariè, 9. r

Vanja Vajda, 9. b
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Društva in dogodki

PGD Stojnci: »Tudi mladi so sposobni!«

Letošnje leto so se v gasilskem društvu
Stojnci zgodile velike spremembe. Naj-
prej smo na redni letni konferenci izpel-
jali volitve.

Po dogovoru in vaškem sestanku je padla
odloèitev, da društvo prevzame podmladek.
Tako sta vodenje društva prevzela predsed-
nik Dejan Zemljariè in poveljnik Marko
Bezjak. Nista se ustrašila, saj sta vedela, da
ju dosedanji èlani ne bodo pustili na cedilu.

Obljuba pomoèi je bila vedno ob njima. Ta-
ko sta izkušnje in delo pokazala s kar nekaj
dose�ki: investicije, tekmovanja in prido-
bivanje znanj. Oba povesta, da ne bi uspela
sama. Veseli ju, da so ju usmerjali po pravi
poti. Za vse znanje, vzpodbudo in pomoè se
zahvaljujeta vsakemu posebej.
Pa se ustavimo najprej pri investicijah ter
delu, ki je potekalo skozi vse leto. Najveèje
delo je bilo obnova ostrešja nad gara�ami.
Samo ostrešje se je nekoliko dvignilo, da
bodo v mansardnem delu prostori sejne sobe
ter razna gasilska administracija. Èeprav še
prostori niso dokonèani, je �e narejeno ve-
liko delo. Dokonèal se je tudi vetrolov pred
dvorano. Obnovili so notranje sanitarije ter
uredili prostor za shranjevanje miz ter osta-
lega orodja. Z velikim ponosom lahko poka-
�ejo, da so delali vsi.
Marsikaj se je v sklopu gasilskega društva
Stojnci dogajalo tudi drugaèe: obèni zbor,
materinski dan, Florjanova nedelja s pionir-
skim tekmovanjem, vaški turnir v malem

nogometu, Anina veselica ter piknik s pri-
jetnim popoldanskim dru�enjem èlanov ter
vašèanov. Vse to je bilo uspešno izpeljano.
Tudi tukaj je bilo veliko dela, vendar se to
delo konèa na naèin: prijetno s koristnim.
Rezultati domaèega društva pa se ne poz-
najo samo po teh rezultatih. Tukaj je še ope-
rativa, ki se lahko pohvali z dobrimi rezul-
tati. Poveljnik Marko Bezjak je v letošnjem
letu uspešno zakljuèil gasilsko izobra�evan-
je za poklicnega gasilca. Tukaj mu izrekamo
èestitke, saj je to znanje zelo pomembno.
Naši èlani ter èlanice so letos arhiv pokalov
poveèali za sedem pokalov ter s številnimi
priznanji.
Takole sem nekako na kratko opisala delo v
gasilskem društvu Stojnci. Leto, ki prihaja,
pa naj bo prav tako uspešno kot letošnje.
Vodstvo društva pa �eli vsem svojim èlanom
in vašèanom Stojncev zdravja, sreèe ter us-
pehov v novem letu, ki je pred vrati.

Hedvika Rojko

Gasilski dom med obnovo ostrešja
Foto: Hedvika Rojko

Obèni zbor društva pode�elskih �ena

V soboto, na god sv. Miklav�a, je v dvo-
rani gasilskega doma Markovci potekala
letna konferenca društva pode�elskih �e-
na obèine Markovci in èlanice so se šte-
vilèno odzvale.

Da nobena veèja ali manjša prireditev v
obèini ne poteka brez pode�elskih �ena,
nam je tako vsem znano, saj s svojimi dobro-
tami dokazujejo, da so prave kuharske moj-
strice.
Letna konferenca se je zaèela s kratkim kul-
turnim programom, ki ga je povezovala
Danica Tement. Na svojstven naèin v nekaj
stavkih je povzela kulturne prireditve, ki so
se nekaj dni nazaj dogajale v širšem
slovenskem prostoru. Še posebej do�iveto je
predstavila naš dekliški zborèek »Zvonèki«
pod vodstvom mlade študentke Alenke Ro-
�anc in glasbene spremljave Gregorja Zma-
zka. »Zvonèki« delujejo kot sekcija društva
Markovski zvon.
Predsednica društva pode�elskih �ena Sla-
vica Vincek je v svojem poroèilu izèrpno
podala vse delo, ki so ga to leto postorile èla-
nice društva. �eno pa je kot gospodinjo zelo
slikovito ponazorila s èebelo, kot pridno,
marljivo in delavno. Da se znanje kulinarike
èlanic društva nenehno dopolnjuje, so tudi v
letu, ki se izteka, organizirale razliène ku-
harske teèaje, teèaje roènih del, ki potekajo
redno tedensko v zimskem èasu. Pripravile
so ocenjevanje krofov, se vkljuèile v pripra-
vo »fašenskega« dogajanja, izvedle raèunal-
niški teèaj, se udele�ile razliènih izobra�e-
vanj, sodelovale na dobrodelnem Marko-

vem bazarju skupaj z �upnijsko Karitas in
OORK, pripravile dan krompirja in bile pri-
sotne vsepovsod tam, kjer jih je kdo potre-
boval … Glede na to, da v obèinskem prora-
èunu niti ni bilo postavke, iz katere naj bi se
osnovno delovanje društva financiralo, se je
to v proraèunu za naslednje leto uredilo in
bodo tako v prihodnje imele èlanice še veèji
zagon za razliène projekte. To jim je potrdil
tudi �upan, ki se je skupaj z g. �upnikom
udele�il obènega zbora in �e s tem nekako
dal priznanje vsem èlanicam.
Ne smemo pozabiti, da naše gospodinje so-
delujejo tudi na prireditvi Dobrote slovens-

kih kmetij, ki tradicionalno poteka na Ptuju.
Tako je èlanica Marija Bezjak lani in letos
prejela zlato priznanje za sadni kruh. Ravno
tako je to priznanje tudi za društvo.
Pri organizaciji letošnjega obènega zbora
društva gre vsa zahvala letošnjim organiza-
torkam - zabovskim èlanicam, ki so bile pri-
pravljene sodelovati z markovskimi, ki nas
je le pešèica (markovske �ene vabljene v
društvo). Spekle so majhne Miklav�ke, ki so
jih za darilo prejele vse udele�enke. Pripra-
vile so èudovite aran�maje iz naravnih ma-
terialov in spekle ogromno peciva.

Marija Prelog

Èlanice društva pode�elskih �ena obèine Markovci na obènem zboru
Foto: Marija Prelog
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Sreèanja

Praznovali smo 60. rojstni dan

Rojeni leta 1948 smo letos praznovali
60 let. Okrogla obletnica je za marsi-
koga prelomno obdobje, saj jih je �e
kar nekaj izstopilo iz aktivnega dela,
nekateri pa še bodo.

18. 10. 2008 smo se jubilanti zbrali v
farni cerkvi sv. Marka. Po prisrènem po-
zdravu �upnika Janeza Mauèeca smo pri
sveti maši v naših mislih prehodili vsak
svojo �ivljenjsko pot. G. �upnik je pove-
dal, da je leta 1948 bilo v krstno knjigo
vpisanih 83 krstov. 13 otrok naj bi umr-
lo. Duhovno obogateni smo po sveti ma-
ši odšli v obèinsko stavbo, kjer nas je
sprejel �upan Franc Kekec. Ogledali
smo si novo moderno obèinsko stavbo,
obenem pa se spominjali šolskih dni, ki
smo jih pre�ivljali v tej zgradbi. Ta stav-
ba ima sedaj èisto novo podobo, vendar
so spomini segali daleè nazaj. V �upa-
novi pisarni je bila zbornica, v poroèni
dvorani je bil sedmi razred, v pritlièju
stanovanje g. �lahtièa, v kletnih pros-
torih pa je bila mleèna kuhinja. Po og-
ledu obèinske stavbe smo se odpravili v
gostišèe pri Ribeku v Stojncih. Tam je
bil drugi del našega prijetnega dru�enja.
Po sprejemu v gostilni, dobri hrani, pi-
jaèi in glasbi smo u�ivali do zgodnjih
jutranjih ur. V sprošèenih pogovorih
smo obujali spomine in tudi vragolije, ki

smo jih ušpièili v šoli. Spominjali smo
se tudi svojih uèiteljev, ki še �ivijo in
tudi tistih, ki so preminuli. Spomnili pa
smo se tudi svojih šest sošolcev, ki jih ni
veè med nami. �ivljenjska pot nas je
razpršila na razne konce sveta. Nekateri
so se zaradi oddaljenosti ali bolezni op-
ravièili, nekateri pa se obletnic paè ne
udele�ujejo. Idejni vodja našega sreèan-
ja Franc Panikvar je v svojem pozdrav-
nem govoru povedal: »�ivljenje sestoji
iz svetlobe in sence, iz sreèe in razoèa-

ranja. V �ivljenju nam naj ostane èim
veè svetlobe, sreèe in zdravja. �elim
vam, da naše sreèanje ostane v lepem
spominu in da se ob 70- letnici še vsi
zdravi sreèamo. Vino in pesem, zakaj bi
bili resni, �ivljenje ni veèno, lahko pa je
sreèno. Zato kupice nalijmo in na zdrav-
je ga izpijmo.«
Do�ivite lepe bo�iène praznike, ki pri-
hajajo, v novem letu pa èim veè zdravja,
izpolnjenih �elja in veliko poguma.

Martin Zamuda

Jubilanti pred obèinsko stavbo
Foto: Martin Zamuda

Sreèanje starejših obèanov
V petek, 5. decembra, je obèina Mar-
kovci v organizaciji komisije za dru�-
bene dejavnosti in OORK pripravila
sreèanje obèanov, ki so starejši od se-
demdeset let.
Da si starejši obèani �elijo dru�enja, je
bilo razvidno iz udele�be, saj se je pri-
reditve udele�ilo 150 ljudi. Letošnje sre-

èanje smo �eleli popestriti z obiskom
upokojene gledališke igralke Maribors-
ke Drame Ane Sivec z monokomedijo
»Gledališèe ni teater«. Toda izkazalo se
je, da kulturna raven naših starejših ob-
èanov ni dovolj visoka (ne vseh), da bi
sledili igri, ki jim je bila namenjena. Bile
so izreèene kritike, èe šola, v kateri je bi-

lo sreèanje, nima ot-
rok, da bi pripravili
kulturni program. Dra-
gi moji, brez zamere!
Uèenci so vam lani,
predlani in še nazaj
pripravili kulturni pro-
gram in moje mnenje
je, da vidite in slišite še
kaj veè. Nenazadnje so
šolske proslave veè-
krat na leto, ravnokar
bo pred bo�ièem, 23.
decembra, in vsi ima-
mo mo�nost, da se je

udele�imo, tudi tisti, ki nimajo otrok v
osnovni šoli.
Vsekakor je namen sreèanja, da se ljudje
sreèajo, ob prigrizku in kozarèku pokle-
petajo in obujajo spomine na prehojeno
�ivljenjsko pot, toda potrebne so tudi
spremembe.
To, da vam del poklicnega teatra pravza-
prav pripeljemo v vašo sredino, se ni ob-
neslo.
Spoštovani udele�enci sreèanja, verja-
mem, da mi ne zamerite odprtosti besed,
toda od vas sem paè prièakovala veè. Èe
mi Bog nameni, da se doèakam vaših let,
bom zelo vesela, èe ne bom sposobna
obiskati gledališke hiše in bo gledališèe
prišlo kar med ljudi. Zanesljivo pa bodo
ob naslednjem sreèanju kulturni pro-
gram pripravili uèitelji z uèenci.
�elim vam blagoslovljene bo�iène praz-
nike ter obilo zdravja in osebne sreèe v
prihajajoèem letu.

Marija Prelog
Decembra so se sreèali starejši obèani nad 70 let.

Foto: Marija Prelog
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Naš vodni krog

Druga tradicionalna ribiška tekma za pokal vasi Stojnci

Bo �e dr�alo, da smo Stojnèani aktiv-
ni skozi vse leto. Še ni dolgo, ko smo
bili na »fašenskem« izletu. Sledil je
vaški piknik, potem še »krompirja-
da« in še kaj.

V mesecu oktobru, toèno 25.10. 2008,
so se izkazali stojnski ribièi. Organizira-
li so 2. tradicionalno ribiško tekmo za

pokal vasi Stojnci. Na tekmo so bili
vabljeni vsi ljubitelji športnega ribo-
lova. Tekma se je odvijala v lepo ureje-
nem ribniku v Prvencih, kjer lahko vsak
najde nekaj za svojo dušo in notranji

mir, v kolikor se od-
loèite vsaj za kratek
sprehod okrog ribni-
ka.
Tekme se je udele-
�ilo 16 ljubiteljev ri-
bolova. Celotna tek-
ma se je odvijala v
duhu dobre volje in
dru�enja. Tekmo-
vanje je potekalo po
vnaprej znanih pravi-
lih. Zbor ob 12. uri,
prijava tekmovalcev,
�rebanje tekmoval-
nega mesta in nato
ribolov. Tekmovanje

je trajalo tri ure, sledilo je tehtanje rib,
nato razglasitev rezultatov. Na prvo
mesto se je uvrstil Janez Meznariè s

23,62 kg rib, drugo mesto je osvojil
Miran Zaplotnik z ulovom 12,88 kg rib.
Tretje mesto, z ulovom 12,32 kg rib, je
osvojil Zvonko Petek. Sledila je podeli-
tev pokalov, ki je bila podkrepljena z ap-
lavzom navijaèev oziroma simpatizer-
jev športnega ribolova in vseh navzoèih.
Organizatorji - stojnski ribièi so se izka-
zali tudi kot izvrstni kuharji. Mamljiv
vonj po ocvrti ribi in še èem nas je kaj
hitro privabil na »piknik plac«, kjer smo
okušali ponujene dobrote in se okrepèali
z dobrim vinom, sokom ali vodo. Pa saj
rek»riba mora plavati« zagotovo poz-
nate. Ker športni ribolov poteka po pra-
vilu ulovi-spusti, ribe, ki so bile na me-
niju, niso bile iz prvenskega ribnika.
Ob dobrem razpolo�enju se je dan hitro
prevesil v noè. Ker so noèi v oktobrs-
kem èasu precej hladne, smo se kaj hitro
razšli z dogovorom, da se prihodnje leto
tekme udele�imo tudi �enske.

Tatjana Petroviè

Najboljši z drugega ribiškega tekmovanja za pokal
vasi Stojnci Foto: Tatjana Petroviè

Všeè mi je, da ljudje uporabljajo mojo moè … (intervju z Dravo)

Vsi poznate našo domaèo reko Dravo.
Teèe tik ob meji naše obèine. Njena kon-
ca ali zaèetka, kakor gledamo, sta v dveh
sosednjih dr�avah, v Avstriji in Hrvaški.
Ker je Drava od mojega doma oddaljena
le za kakšna štiri polja, sem se nekega
dne, bilo je na lep jesenski dan, odpravi-
la èez ta štiri polja, da reko povprašam,
kako se poèuti, ko teèe skozi naše kraje
in kakšni se ji zdimo tukaj ljudje.

»Pozdravljena, Katja. Prav, naj ti bo. Pa
se bom za hipec ustavila ter spoèila svo-
je utrujene noge. Tako ali tako sem zelo
utrujena, saj kar naprej hitim iz enega na
drugi konec. Nikoli ne poèivam. Prav,
pa hitro vprašaj, kar si �elela.«

»Ljudje tukaj so prijazni, tudi kraji so
lepi, a vendar sem iz dneva v dan bolj
polna smeti, odplak, bencina in umaza-
nije. Ribe v meni niso zadovoljne. Sploh
pa ljudje ob meni podirajo gozdove, da

Pozdravljena, Drava, sem Katja in bi
bila zelo vesela, èe si ti tako dobra, da
bi mi odgovorila na nekaj vprašanj.
Zanimajo me tvoji odgovori.

Draga reka, kako se poèutiš, ko teèeš
skozi naše kraje?

sem zmeraj bolj osamljena. Vèasih sem
se lahko pogovarjala z drevesi, ki so se
sklanjala nad mano … Danes pa so moji
bregovi ponekod zelo onesna�eni. Uh,
ko bi se dalo v zvezi s tem kaj urediti …«

»No, všeè mi je, da ljudje mojo moè in
sposobnost uporabljajo, zato se poèutim
dobro, ko potujem tukaj. Pod Puhovim
mostom mi je tudi všeè, še posebej po-
noèi, ko je ves v luèkah. Zato bi nepridi-
pravom, ki razbijajo luèke ob mostu, s
katerimi se tako rada pogovarjam, poš-
teno napela ušesa. Še veè! Zaslu�ili bi si,
da jim nekdo, kar se da moèno, izpraši
hlaèe.«

»Rada vas imam, saj ste moji ljudje.
Vendar se kdaj spomnite name, ubo�ico,
ki iz dneva v dan bolj trpim zaradi ones-
na�enosti. Poskrbite zame!«

Ja, tvoja zgodba je res �alostna. Ver-
jamem, da bi se dalo kaj spremeniti.
Kako pa se poèutiš, ko potuješ èez naš
kanal in pod Puhovim mostom na
Ptuju?

Bi za konec rada kaj povedala, sporo-
èila tvojim ljudem?

Hvala ti, Drava, za tvoj èas, dru�bo in

odgovore. Upam, da se bodo ljudje
spametovali, se osvestili in se zaveda-
li, da tudi ti nisi zgolj koš za odpadke,
ampak mnogo, mnogo veè - reka, brez
katere bi nam mnogo manjkalo.
»Sreèno. Pridi še kdaj in mi delaj dru�bo
…«

Katja Hercog, 7. a

Moji reki

Oj, Dravska dolina, kako si krasna,
si biser nam polja, veselje srca.
Obdana z goricami, kjer trsek rodi,
v jeseni nas zjutraj klopotec zbudi.

Mogoèna si reka, ti je Drava ime,
priteèeš od daleè, smo ponosni nate.
V tebi �ivljenje je vedno bilo,
Zato si �elimo, naj ostane tako.

Teja Èrnivec, 7.a
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Vrtec in OŠ Markovci

Tudi letos èebelarji niso pozabili na nas

V petek, 21. novembra, je bil za otroke
našega vrtca zajtrk nekoliko drugaèen
kot obièajno. Z otroki so namreè zajtr-
kovali �upan naše obèine Franc Kekec
in èlana èebelarskega društva Andrej
Pihler ter Stanko Kitak. Prisostvovala
sta tudi ravnatelj Ivan Štrafela in po-
moènik ravnatelja Boris Šegula. Za zaj-
trk je bil tokrat med, ki je v dru�bi naših
gostov otrokom še posebej teknil. Naše
kuharice tudi sicer pogosto na jedilnik
uvrstijo med. Letos ga bomo še posebej
z veseljem jedli, saj so nam ga èebelarji
podarili precejšnjo kolièino.
V vrtcu vsako šolsko leto v svojem izo-
bra�evalnem programu pozornost pos-
veèamo tudi pridobivanju znanja o
èebelah in pomenu medu v prehrani.
Posebej smo se razveselili novice, da bo
v bli�ini vrtca in šole postavljen èebeln-
jak, ki bo namenjen izobra�evanju o
èebelah in èebelarjenju. Pridobitev je za
vrtec še posebej pomembna, kajti tako

Z nadebudne�i v vrtcu Markovci je zajtrkoval tudi ravnatelj Ivan Štrafela.
Foto: OŠ Markovci

majhni otroci znanje najla�je pridobi-
vajo z neposrednim opazovanjem. Po-
moè pri pridobivanju znanja pa so nam
obljubili tudi prijazni èebelarji.

Med bomo pridno u�ivali še naprej in
vabljeni na še kakšen medeni zajtrk.

Vzgojiteljica Cvetka Ferèiè

Teden otroka: »Nekoga moraš imeti rad.«
Ob tednu otroka smo tudi v vrtcu Markovci vse delavke vrtca pripravile preseneèenje za
otroke, ki obiskujejo vrtec, ter zunanje otroke.Aktivnosti so se odvijale v vseh skupinah.
Otroci so bili najbolj veseli predstave Zrcalce. Igrico so si ogledali tudi šolski otroci
(razredna stopnja). Po odzivu sodeè, so bili navdušeni.
V letošnjem šolskem letu smo si v vrtcu zadale, da bomo dajali velik poudarek na vred-
notah, ki opazno tonejo v pozabo. To so: spoštovanje, prijateljstvo, medsebojna pomoè in
ljubezen. Tudi letošnja tema ob tednu otroka zelo sovpada z našim projektom. Vendar se
zavedamo, da brez sodelovanja staršev ne bo uspeha, kajti vzgoja in zgled se zaèneta v
dru�ini, v vrtcu lahko to samo nadgrajujemo. Starši, vzemite si èas za svoje otroke, èez
leta se vam bo obrestovalo.

Martina Majcenoviè

Skrivnostna površina lesa
25. in 26. septembra je na dvorišèu osnovne šole Maleènik potekalo �e 24. otroško
kiparsko sreèanje, na katerem je sodelovalo 18 šol iz Maribora in okolice. 49 otrok
in 18 mentorjev se je izkazalo za obvladljivo mno�ico ljudi, ki so delovali samostoj-
no in hkrati vzajemno.
Vodilni naslov letošnjega sreèanja je bil Skrivnostna površina lesa. Predstavniki naše
šole so bili Lea Meznariè, Tim Vidoviè in Matic Veršiè pod vodstvom uèiteljice Olge
Zorko. Naši uèenci so se odloèili izklesati �elvo. Povedali so, da je bila to Timova ideja,
saj ima zelo rad �ivali. Delo je bilo te�ko, saj so izdelovali iz lesa - najprej so morali pois-
kati in pripraviti deblo, pripraviti orodje, narisati skico in prièeti z delom. Uporabljali so
dleta in razlièno drugo orodje za obdelovanje lesa. Ker so izdelovali na prostem, jim je
delo ote�eval de�, vendar so se potrudili in z veliko dobre volje uspešno izdelali, kar so si
zadali. Posebej za Markovski list so povedali, da jim je bilo v Maleèniku zelo všeè. Vsem
je bilo v veselje delo z lesom in to, da so se tam dru�ili in se spoznali z novimi prijatelji.
Izvirni izdelki, ki so nastali v tej delavnici, so razstavljeni v tem èasu na naši šoli - v petek,
21. novembra, je bila otvoritev. Zbrane je pozdravil in nagovoril ravnatelj Ivan Štrafela.
Zbranim je spregovorila tudi uèiteljica likovne vzgoje, profesorica Olga Zorko, s pono-
som pa lahko povemo, da nam je nekaj besed namenila tudi Neva Kovaèiè, ki je zelo
aktivna pri organizaciji te likovne delavnice. Zelo smo bili ponosni, ko smo iz njenih ust
slišali, da tako pridnih otrok, kot smo mi, ne najdeš kjerkoli.

Eva Zupaniè, 8. a

Zbiranje igraè v vrtcu
Markovci

Dru�ba Petrol d. o. o. v sodelovanju z
Rdeèim kri�em Slovenije, pod pokrovi-
teljstvom soproge predsednika Barbare
Mikliè Turk, nas je povabila k sodelovan-
ju v humanitarni akciji Podari igraèo in
nasmeh. Z �eljo, da s podarjenimi igraèa-
mi privabimo nasmeh na usta �alostnih
otrok, smo se lotili zbiranja igraè.
V pomoè pri zbiranju igraè nam je bil Dra-
go Ertl, ki nam je priskrbel zabojnik, v
katerega so starši in otroci odlagali igraèe.
Ob tej prilo�nosti se mu za pomoè zahval-
jujem. Da so naši starši in otroci na široko
odprli svoja srca, prièa dejstvo, da je bil
zaboj �e v nekaj dneh poln. Zbiranje igraè
smo zakljuèili 27. novembra. Istega dne
smo ob kratkem programu otrok predali
igraèe Lidiji Ertl in Konradu Jan�ekovièu.
Odpeljala sta jih na Petrolov bencinski
servis, kjer sta zaposlena. Tudi njima se
zahvaljujem za pomoè.
Z zbranimi igraèami bomo zagotovo po-
lepšali prazniène dni mnogim otrokom.
Morda bo podarjena igraèa posušila solze
in uresnièila sanje pomoèi potrebnih ot-
rok. Mar nasmeh, ki smo ga privabili na
usta mnogih otrok, ni dober razlog za našo
sreèo v prazniènih dneh?

Vzgojiteljica Cvetka Ferèiè
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Tradicionalna »Bo�ièkova delavnica«

Slovo starega leta

Staro leto maha v slovo,
veliko lepih stvari v njem je bilo.

Zdaj prihaja december lep,
šestega v mesecu
nas Miklav� obišèe spet.

Sneg �e pada,
bo�ièni èas prihaja,
smreka se krasi,
veselimo se �e vsi.

Veliko �elja vsak v srcu nosi,
naj novoletni èar
nam zdravja in sreèe natrosi.

Thomas Polanec, 6. b

DRAGI BO�IÈEK!

�elim si en kilogram veselja, manj domaèih nalog in tri kilograme ljubezni.Aja, pa
pozabil sem na prestroge uèitelje, ki bi morali biti bolj na hec.

Letos nisem bila ravno pridna, a si vseeno �elim zdravja, sreèe, dobre ocene in
Playstation 3. Upam, da mi boš izpolnil �eljo.

Letos si za bo�iè �elim nov bord, namreè bil sem zelo priden. Mislim, da me
poznaš. Èe ne, sem Matic Lorinšek iz Stojncev 104.

�elim si novo televizijo in uspehe v šoli. Pazi nase in na svoje sani. Pozdravljen!

Leto je naokrog in jaz ti ponovno pišem pismo za bo�ièno darilo. Moja �elja je, da
mi prineseš zvrhan koš sreèe in dobrih ocen. Èe lahko, pa mi prinesi še mobitel.

Mitja Kostanjevec, 6. a

Mihaela Kodriè, 6. a

Matic Lorinšek, 7. r

Andrej, 7. a

Jessica, 7. r.

Zakorakali smo v mesec december in
neizbe�no se bli�ata bo�iè in novo leto. To
je èas, ko se za trenutek ustavimo, se
posvetimo dru�ini, prijateljem in tistim,
ki jih imamo radi. V tem èasu si prazniè-
no okrasimo dom, z vošèilnicami se spom-
nimo tistih, ki so nam polepšali leto, in se
sprašujemo, kaj komu podariti. Ta èas
pri marsikom prebudi �eljo po ustvarjan-
ju, da si naredi nekaj unikatnega, svoje-
ga.

Tudi mi v šoli smo si v tem decembrskem
èasu skupaj s starši in z otroki prièarali praz-
nièno vzdušje. V èetrtek, 4. 12. 2008, smo
na OŠ Markovci organizirali zdaj �e tradi-
cionalno Bo�ièkovo delavnico. Prireditev je
bila namenjena dru�enju uèiteljev, staršev in
uèencev ter izdelovanju razliènih bo�iènih
in novoletnih dekoracij.
Na bo�ièno-novoletni delavnici se je zbralo
kar 80 uèencev od 1. do 5. razreda, spremlja-
li so jih starši ter nekatere tudi bratci in
sestrice. Tako, da nas je bilo vseh skupaj ok-
rog 200. Mo�nosti za ustvarjanje je bilo ve-
liko. Kar te�ko se je bilo odloèiti, kaj izdelati
najprej.
Vsako leto traja priprava na delavnico pre-
cej èasa, saj uèiteljice zbiramo ideje iz
razliènih revij, knjig, interneta … Te�ko se
je odloèiti, kateri izdelek izbrati, da posto-
pek izdelave ne bo prete�ak in da je mogoèe
najti ter nabaviti toliko materiala za izdela-
vo, da bo izdelek uporaben. In kar je najbolj
pomembno, da bo izdelek všeè otrokom in
staršem. Ko se skupaj odloèimo, kaj bomo
izdelovali, je potrebno nabaviti material in
ga pripraviti za delavnico. Vsako leto ima-
mo pripravljenega nekaj veè materiala, saj
so nekateri izdelki otrokom tako všeè, da si

naredijo kar dva ali pa tri.
Za starše in otroke smo letos
pripravili pet delavnic. Upora-
bili smo razliène materiale in
tehnike, od papirja, barv, de-
korativnih blešèic, vrvic, lese-
nih šèipalk …

Uèiteljici Brigita in Janja sta
pomagali pri izdelavi jelenèka
z zlatimi sanmi. Še dobro, da
so bili zraven starši, saj je izde-
lava trajala kar nekaj èasa, a s
skupnimi moèmi je uspelo.

V tej delavnici so si otroci in
starši s pomoèjo uèiteljice Na-
taše in uèitelja Primo�a izde-
lali pripenjalo za vošèilnice, ki
ga bodo lahko koristno upora-
bili �e ob prejetju prve vošèil-
nice.

Tukaj pa so si nekateri naredili
cel par èeveljèkov. V njega bo-
do lahko pospravili kakšno
malo sladko preseneèenje. Z
otroki in starši sta ustvarjali
uèiteljici Marjetka in Darja.

Mmm, kako je zadišalo, ko je
bil parkelj peèen. Marsikoga je premamilo
in ga je kar takoj pojedel. Mehko in okusno
testo je pripravila naša kuharica Irena, do-
konèati pa ga je pomagala uèiteljica Bo�a.

Ta izdelek pa so lahko koristno uporabili �e
takoj po koncu delavnice, saj so v jelenèko-
vo vreèko pospravili narejene izdelke in jih
odnesli domov. Pri postopku izdelave sva

Jelen in sani

Bo�ièno pripenjalo

Bo�ièno-novoletni èeveljèek

Parkelj

Darilna vreèka: jelenèek

svetovali uèiteljica Vesna in Darja.
Med delavnicami smo se posladkali s praz-
niènimi dobrotami in toplim èajem.
Dve uri skupnega dru�enja sta minili v pri-
jetnem prazniènem in ustvarjalnem vzdušju.
Kaj bo na prihodnji »Bo�ièkovi delavnici«,
pa naj zaenkrat ostane skrivnost do nasled-
njega leta.

Vesna Kovaèec

Otroci so ustvarjali v dru�bi svojih staršev.
Foto: OŠ Markovci
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Prazniki nekoè

Kako je moja babica pre�ivela praznike

Po èem si bom zapomnil/-a leto 2008? �
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Praznovanje bo�ièa in novega leta nekoè

Vsak se veseli veselega decembra, Miklav-
�a, bo�ièa, novega leta, daril … Danes so ti
prazniki najlepši in najbolj priljubljeni.
Vsak jih ima rad, še posebej pa se vsak raz-
veseli daril. Vendar pa pri tem pozabljamo
pravi pomen bo�ièa. Kako pa je bilo nekoè?
Povprašala sem babico in izvedela kar ne-
kaj zanimivega.

Kako ste nekoè praznovali bo�iè?

Ali ste se za bo�iè obdarovali?

»Praznovali smo ga skromno. Najprej smo si
sami izdelali jaslice iz papirja, na sveti veèer
postavili in okrasili jelko, pri�gali sveèke,
pokleknili in molili. Èe ni bilo preveè mrzlo,
smo šli k polnoènici, kamor smo tudi nesli
kruhek, katerega smo sami spekli. Na bo�ièno
jutro smo kruh razrezali in ga dali vsem doma-
èim �ivalim. Šli pa smo tudi k maši. Naslednji
dan, torej na sv. Štefana, smo šli na obiske k
sorodnikom in prijateljem ter si vošèili in
povedali vse, kar se nam je zanimivega
zgodilo.«

»Ne, darila smo dobili samo za Miklav�a.
Vsak je dobil miklav�a iz pekarne, najstarejši

najveèjega, najmlajši pa najmanjšega. Dobil si
še orehe, suho sadje ali fige, saj drugega ni bi-
lo.«

»Za zajtrk je bil èaj in potica, za kosilo juha,
meso, zelnata solata in krompir, za veèerjo pa
meso, kruh in potica.«

»Vsakemu, ki si ga sreèal, si najprej dal roko in
mu vošèil sreèno novo leto, ter da bi bil zdrav
in vesel.«

»Jedli smo potico, sadni kruh, krompir, svinjs-
ko meso in ne perutnine, saj pravijo, da »kokoš
nazaj brca« in gre zato celo leto vse narobe.«

Spomnim se, kako vesela sem bila, ko so bila
konèno vsa dela opravljena in smo lahko sku-
paj okrasili bo�ièno jelko.«

Kakšna je bila bo�ièna pojedina?

Kako pa ste praznovali novo leto?

Kaj vse je bilo na mizi za novo leto?

Èesa se najbolj spominjaš, ko pomisliš na
praznovanje bo�ièa in novega leta nekoè?
»

Barbara Šmigoc, 8.b

Ker se bli�ajo prazniki, me je zanimalo,
kakšno je bilo praznovanje v èasu moje
babice.

Katere praznike ste praznovali nekoè?

Se je praznovanje kaj razlikovalo od da-
našnjega praznovanja?

Se morda spominjaš miklav�evanja ne-
koè?

Ali se v èem razlikujeta tudi naša naj-
veèja praznika bo�iè in velika noè?

»Nekoè smo praznovali v glavnem cerkve-
ne praznike, dru�inske praznike in praznike,
povezane z delom in letnimi èasi.«

»Zelo. Nekoè so bili ljudje bolj povezani,
bolj sprošèeni, radi so se veselili, veliko so
peli, plesali ob vsaki prilo�nosti. Vsako pra-
znovanje je imelo nek pomen, obièaj, neke
vrednote.«

»Veè otrok s starši se nas je zbralo pri eni
hiši. Otroci smo s strahom prièakovali Mik-
lav�a s parkeljni, skrivali smo se pod mizo
ali mamam pod krilo, komaj smo izjecljali
molitev, ki nas jo je vprašal Miklav�. V dar
smo dobili jabolko in kakšen bonbonèek.
Poredne otroke ali pa tiste, ki niso hoteli
moliti, so parkeljni odvlekli na dvorišèe in
jih okopali v koritu ledeno mrzle vode.«

»Pomen praznika ostaja isti, v današnjem
èasu je na ta praznika veliko veè jedi, kot je
bilo nekoè in da ne govorim o darilih, ki jih
danes dobivajo otroci. Nekoè nismo dobili
nièesar, ali pa mogoèe veè, najlepše darilo
nam je bilo dru�insko krašenje smreke na
bo�ièni veèer.«

Tilen Bezjak, 8. b

Babica, kako se ti spominjaš Miklav�a?

Kako si pa ti praznovala bo�iè?

Kako pa si kot otrok prièakovala novo leto?

»Na predveèer sv. Miklav�a so se pri hiši lušèile košèice in cufalo se je perje. Potem so zaropotale
verige od »parklja«. Otroci so zaèeli krièati in se skrivati pod klopi. Nato je vstopil Miklav� s
škofovo kapo na glavi, zraven pa je bil spremljevalec s košem na hrbtu. Otroci smo morali moliti
Sveti angel. Za darilo smo dobili navadne bonbone, suhe slive, orehe in jabolka. Bili smo hvale�ni
za te darove.«

»Èez dan sva šla z bratom po smreko v gozd, drugi brat je priskrbel mah za zeleno poljano, na
katero smo polo�ili leseno izrezljano »štalco«, okrog pa smo nastavili lesene figurice ovèk, koz in
krav. Mama je spekla potico in gibanico. Za veèerjo smo jedli peèeno meso, hren, kompot … Nato
smo zaèeli krasiti smreko. Nanjo smo obesili domaèe kekse, bonbone, orehe, drobna jabolka. Par
minut pred polnoèjo smo šli k polnoènici … Veš, takrat nas Bo�ièek ni tako obiskoval in nas obda-
roval, kot danes vas otroke.«

»Niè kaj posebnega. �iveli smo skromno, na novega leta dan smo šli k maši.«

Iz babièinega pripovedovanja opa�am, da so se otroci nekoè ravno tako veselili Miklav�a in
bo�ièa kot mi danes, in mislim, da bi nam malo skromnosti prav prišlo. Namesto dragih igraè raje
jabolko in orehi.

Thomas Polanec, 6. b

Zapomnila si ga bom po prvi negativni oceni pri matematiki in zato,
ker sem dobila novo veliko posteljo ter ker so mi starši prepleskali
sobo.

To leto si bom najbolj zapomnila po tem, da sem padla v vrtnice in
za rojstni dan dobila televizijo.

Odhajajoèe leto sem si zapomnil po tem, ker sem dobil harmoniko -
frajtonarico.

Teja Èrnivec, 7. a

Mateja Puc, 8. b

Uroš, 7. a

Leto 2008 si bom dobro zapomnila, saj sem dobila bratca Gregorja.
Imam ga zelo rada, vendar niè bolj, kot sestrico Vanesso. Moj mali
bratec se je rodil toèno 1. aprila. Bila sem presreèna, ko sem izvedela
veselo novico. Skupaj z oèkom in sestrico smo odhiteli v porodnišnico
pogledat mamico ter novega dru�inskega èlana. Bil je tako majhen -
kakor štruca kruha. Smela sem ga dr�ati v naroèju. V novembru je
dobil dva zobka in uspeva mu izgovoriti besedo ata. Vse ga zelo zani-
ma, saj spoznava veliko novih reèi.
Zdaj naša dru�ina šteje pet èlanov. Vsi skupaj se imamo zelo radi.

Tamara Galun, 7. b



Glasbeni attacca (napad) pevcev iz OŠ Markovci

Smo pevci mladinskega pevskega zbora OŠ
Markovci, ki smo se to leto prijavili na fes-
tival Atacca, ki sta ga organizirala pevska
šola Carmina Slovenica z zborovodkinjo
Karmino Šilec in Javni sklad za kulturne
dejavnosti RS.
Za to edinstveno prilo�nost smo veliko
vadili in se trudili, toda kljub vsemu smo
naši zborovodkinji Slavici Lajh povzroèali
sive lase. Konèno smo doèakali dan nastopa.
Z velikim prièakovanjem smo se po nes-
konèno dolgem pouku odpravili na festival.
Zaradi prostorskih te�av z avtobusom smo
nekateri vo�njo pre�iveli kar na tleh. Konè-
no smo prispeli in se po kratkem odmoru
odpravili na tonsko vajo. Po vsem lišpanju
in urejanju smo prièeli. Nastop se je odvijal
kot v pravljici, brez kakšnih tehniènih napak
in te�av. Po konèanem festivalu smo nepri-
èakovano odkrili, da smo dobili najveèji
aplavz in našo mlado publiko oèarali. Tako
smo odkrili, da so se trde in dolge ure vaj
splaèale in obrodile sadove. Nato smo se od-
pravili na veèerjo, kjer so vsi sodelujoèi
zbori pripravili kratek program, da smo se
bolje spoznali. Siti in utrujeni smo se nato

odpravili proti domu. Kljub vsemu pa smo
še v sebi našli nekaj energije in si na poti
domov priredili pravo zabavo.
S tem nastopom smo se pojavili v javnosti in
vsem dokazali, da nismo od muh, hkrati pa

se pripravljali na letošnjo revijo. Tega dne
ne bomo nikoli pozabili, saj smo spoznali
veliko novih ljudi in sklenili nova prijatelj-
stva.

Monika, Barbara, Taja in Špela, 8.b

Pevci OŠ Markovci na festivalu Atacca
Foto: OŠ Markovci

Zgodba o Šoštarvi kapeli v Strelcih 11
Ko je pred letom nastajala knjiga Iz ko-
rantove de�ele, smo jo ustvarjalci sicer
�eleli narediti èim bolj ali celo popolnoma
verodostojno.

A se je �al zgodilo tudi nekaj pomanjklji-
vosti. Z njimi smo nehote prizadeli tiste
ljudi, ki so pri takih nepopolnih podatkih
ostali celo neomenjeni in so v mesecih

potem èutili, da morajo povedati celotno
zgodbo. Prav to se nam je zgodilo na strani
187 v naši prvi markovski knjigi, kjer sem
kot avtorica sestavkov Kapele, kri�i … pod
imenom Strelci zapisala: »Strelci imajo vaš-
ko kapelo.« Zdaj vem mnogo veè in �e pred
èasom sem zaèutila, da moram tisti zares
skromni stavek dopolniti z zgodbo ter s tem
tudi popraviti krivico. To krivico je obèutila
vašèanka Marija Plohl, po domaèe Šoštarva,
ki je prava lastnica te, dobro desetletje stare
kapele, edine v Strelcih.
Ko sva jo z urednico Mojco obiskali, nama
je povedala zgodbo o svoji, torej Šoštarvi,
kapeli, ki je obenem vaška, vsaj v tem po-
menu: je prva in edina v Strelcih, pred kape-
lo pa se vašèani zberejo ob blagoslovu veli-
konoènih jedi, prihajajo k šmarnicam in
gotovo vsaj nekateri na poti mimo kapele
vsaj tiho pozdravijo: »Hvaljen Jezus.«
Marija Plohl, Šoštarva, v Strelcih 11, �ivi po
smrti staršev sama v svojem urejenem top-
lem domu. Vse �ivljenje je pridno delala kot
šivilja v Delti in pozneje tudi v Labodu, kjer
se je tudi upokojila. Z leti pa so se nabirale
tudi zdravstvene te�ave in leta 1993 jih je še
posebej obèutila, saj je zaradi obeh kolkov
postala skoraj nepokretna. Tako nemoèna se
je odloèila za operacijo, obenem pa se je tiho
zaobljubila: »Ljubi Bog, èe bom še lahko
hodila vsaj s pomoèjo bergel, bom sezidala
kapelo na svoji zemlji in jo posvetila Srcu
Jezusovem in Srcu Marijinemu.«

Zdravje se ji je zares popravilo, spet je lahko
hodila in se celo vozila s kolesom. �e kmalu
pa je zaèela z izpolnitvijo svoje zaobljube.
Na robu vrta, do katerega vodi mehka trav-
nata pot, je zaèela rasti stavba kapele, ki je
potem dobila tudi lepo notranjo podobo z
veliko cvetja. Na njen prag pa vedno znova
postavlja in pri�iga sveèe v zahvalo za zdra-
vje - v èast in slavo obeh src: Jezusovega in
Marijinega. Marija je sama poskrbela za
vse, da so dela potekala uspešno. Pri tem pa
sta ji najveè pomagala, od izkopa temeljev
do strehe, vašèana Jo�e Puc in njegov oèe
Stanko. Pri ostrešju je pripomogel še Jo�e-
tov tast Ludvik Cvetko starejši iz Dornave.
Vsem trem je Marija zelo hvale�na in s to
zgodbo tudi �eli popraviti krivico, saj ob
blagoslovu kapele niso bili posebej imeno-
vani. Tedaj se je namreè vse dogajalo zelo
hitro. Kapela je bila konèana in na zgodnjo
veliko soboto, 29. marca, 1997 jo je gospod
�upnik Janez Mauèec tudi blagoslovil, sledil
je blagoslov jedil. Pozneje so v Strelcih po-
èastili ta lepi dogodek in Marija upa, da je
vsa vas ponosna na Šoštarvo kapelo, ki jo
rada krasi, razka�e obiskovalcem, se ob njej
ponosna zaustavi in zaprosi za dobro nadal-
jevanje na tem in onem svetu. Avtorica tega
zapisa pa upam, da sem s tem popravila ne-
ljubo krivico.

Karolina PièerkoMarija Plohl iz Strelcev pred kapelo na
domaèem dvorišèu Foto: MZ
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